
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541 -300.

Szám:    /2009.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő -testülete 2009. december 17-én megtartott ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint,
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző,
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző,
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint illetékes munkatársai

Zatykó János köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket.  A Képviselő-testület ülésén
karácsonyi műsort adnak a  Feszty Árpád Általános Iskola tanuló.
A karácsonyi műsor után megállapítja, hogy a Képviselő -testület ülése határozatképes, jelen
van 13 fő képviselő. Az ülést megnyitja.
Az Egészségügyi és Szociális Bizottság kezdeményezésére felkérte az ANTSZ vezetőjét,
hogy adjon tájékoztatást a H1N1 oltással kapcsolatban.
Javaslatot tesz a napirendi pontokra a meghívóban szereplő napirendek figyelembevételével
az alábbi kiegészítéssel:
Javasolja napirendre venni:
- Komárom, Koppánymonostor Dériné utca összközművesítése , villamosenergia hálózati
csatlakozási díj befizetése ,
- 145/2009. (XI. 6.) FVM rendeletben  Nemzeti Diverzifikációs Programon való részvétel
című előterjesztéseket.
Napirendről levenni javasolja;
- a KOMTEM Kft. fenntartásában lévő  komáromi köztemető üze meltetéséről tájékoztató;
- Korpás ér Torma köz-Száva utca közötti szakaszának felújítása;
- Wahr Kft. kérelme című előterjesztéseket.
Zárt ülésre javasolt napirendek között javasolja tárgyalni:
- A Szőnyi Bozsik József Általános Iskola telekhatár rendezése című napirendet.
Javasolja, hogy a Képviselő-testület munkáját a zárt ülésre javasolt napirendek tárgyalásával
kezdje.
Bejelenti, hogy Géringer László képviselő úr zárt ülés keretében szeretne bejelentést tenni a
Képviselő-testületnek.
Napirend előtti az ÁNTSZ vezetője ad tájékoztatást a H1N1 influenza vírusról.

Dr. Kreft-Horváth Loránd: A 321. technikai számmal jelzett, Komáromi Városi Televízió
Nonprofit Kft. kérelme, alapító okirata módosítása című előterjesztést zárt ülésen javasolja
tárgyalni.

Zatykó János: Felkéri az ÁNTSZ vezetőjét a tájékoztató megtartására.
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Papné Dr. Köpeczi Éva:  Az ÁNTSZ épületét felújították, korszerű körülmények között tudják
fogadni az ügyfeleket. Laboratóriumilag igazolt H1N1 megbete gedés Komáromban még nem
volt. A környéken azonban több, súlyos lefolyású esetet regisztráltak, többségükben
gyermekek, fiatal felnőttek voltak. Komáromban időben elkezdődött a védőoltás, megtörtént
az iskolai kampányoltás első fordulója.
Ennek lebonyolításában segítettek az iskolai védőnők is. A lakosság részére kiadtak 5315 db
H1N1 elleni védőoltást, melyből 4805 db -ot felhasználtak. A város lakossága 25 % -a van
beoltva, mely még mindig nem elegendő a lakossági védettség kialakulásához. Az oktatási
intézmények átoltottsága 26 %-os, azonban még mindig alulmarad a kistérségi általános
iskolák oltottságától, mely 28 % -os. A fiatal felnőttek és a gyermekek a legjobban
veszélyeztetettek, ezért ezúton is kéri az oktatási intézmények vezetőit egy újabb szülői
nyilatkozat bekérésére a be nem oltott gyermekek szorgalmazására.

Dr. Kreft-Horváth Loránd: A középiskolák többségében nem komáromi gyermekek járnak.
Ezekre az iskolákra vonatkozóan milyen adatok vannak? Az össz es gyermeklétszám
tekintetében milyen szintű az átoltottság?

Papné Dr. Köpeczi Éva:  Az átoltottság 20 %-os. Pl. egy Mocsán lakó gyermek beoltását
Mocsához számolták. Kisbéren egy légzési elégtelenségben szenvedő gyermeket vittek a
komáromi kórházba. Az eset után az átoltottság száma hirtelen emelked ett.

Koppány Csaba: A kórházban mennyi fertőzöttet ápoltak?

Dr. Schlezák Judit: A kórházban egyetlen gyermeket ápoltak. A székesfehérvári kórházba
került, ahol igazolták a H1N1 fertőzést. Innen került a gyermek a kardiológiai intézetbe. A
kórházban a dolgozók maszkot használnak, elrendelték a nagyobb higiéniás fegyelmet. Az
elmúlt időszakban nem volt lázas gyermek a kórházban, csupán ez az említett egyetlen eset. A
kórház dolgozói átoltottsága csaknem 100 % -os.

Zatykó János: Megköszöni a beszámolót.

NAPIREND:

1. HUNGAROMIX Kft. ingatlan felajánlása megvételre.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

2. Fiatalok első lakáshoz jutása támogatásához pénzügyi keret biztosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

3. Komárom Gyár u. 14. szám alatti magántulajdonban lévő lakáscsere.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

4. Komárom Igmándi út 2/5 szám alatti önkormányzati tulajdonú bérlakás bérleti
jogviszonyáról lemondás.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!
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5. Komárom, Térffy Gyula 31/6. szám alatti önkormányzati tulajdonú bérlakás bérleti
jogviszonyának folytatása.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

6. 13. számú főút Komárom déli -elkerülő építés ütemezése, illetőleg a befejezés időpontja
módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

7. A Saxum Kft. 2009. I. negyedéves működéséhez fedezet biztosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

8. A Szőnyi Bozsik József Általános Iskola telekhatár rendezése.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

9. Komárom Városi Televízió Szolgáltató Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottsága kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

10. Beszámoló a Komárom-Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás és munkas zervezete 2009.
II. félévi munkájáról, a Társulási Tanács döntéseiről, azok végrehajtásáról.
Előadók: Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

11. Selye János Kórház pénzügyi -szakmai beszámolója tevékenységéről.
Előadók: Dr. Schlezák Judit igazgató-főorvos
               Némedi Józsefné gazdasági igazgató

12. Egészségügyi Alapellátási Szolgálat pénzügyi -szakmai beszámolója tevékenységéről.
Előadó: Dr. Szekeres György intézményvezető

13. Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatala beszámolója tevékenységéről.
Előadó: Dákai József intézményvezető

14. Beszámoló az Egressy Béni Zeneiskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény
munkájáról.
Előadó: Méry Anasztázia intézményvezető

15. Komárom Város Képviselő-testülete 2010. I. féléves munkaterve meghatározása.
Előadók: Zatykó János polgármester

   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

16. A közbeszerzési eljárást lezáró döntés meghozatala Komárom Város Önkormányzata által
„Komárom Feszty Árpád Iskola – Csillag Óvoda energetikai korszerűsítésére”.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc  címzetes főjegyző

17. Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatalának kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

18. Héra alapítvány pályázati kiírása szociálisan rászoruló fogyasztók támogatására.
Előadó: Zatykó János polgármester
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19. Település Esélyegyenlőségi Program elkészíttetése.
Előadó: Zatykó János polgármester

20. A Jókai Mór Gimnázium kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

21. Komárom belváros akcióterületi tervének elfogadása.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc  címzetes főjegyző

22. Komárom, Koppánymonostor Dériné utca összközművesítése, villamose nergia hálózati
csatlakozási díj befizetése
Előadó: Zatykó János polgármester

  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

23. 145/2009. (XI. 6.) FVM rendeletben  Nemzeti Diverzifikációs Programon való részvétel.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

24. Klapka György Lakásszövetkezet 2009. évi pénzügyi és szakmai beszámolója komáromi
antennarendszerről, javaslat a 2010. évi fejlesztésekre és az antennadíj mértékére.
Előadó: Lóczi Tibor Lakásszövetkezet elnöke

25. A Képviselő-testület ár-megállapítási hatáskörébe tartozó árakra, díjakra vonatkozó
önkormányzati rendeletek felülvizsgálata esetleges módosítása.
A/ Rendelet-tervezet Komárom Város közigazgatási területén fizetendő távhő díjakról.
B/ Rendelet-tervezet Komárom Város közigazgatási területen fizetendő víz- és
csatornahasználati díjakról.
Előadók: Zatykó János polgármester

   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

26. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról szóló a 2006 . évi 33.
számú (XII. 23.) önkormányzati  rendelet módosítása.
Előadók: Zatykó János polgármester

   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

27. A települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 2007. évi 34.
számú (XII. 20.) önkormányzati  rendelet módosítása.
Előadók: Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

28. A Képviselő-testület által megállapított intézményi térítési díjakról és
nyersanyagnormákról szóló önkormányzati rendeletek felülvizsgál ata és esetleges módosítása.
Előadók: Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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29. Komárom Város Képviselő -testülete 2009. évi …. (XII. 17.) számú önkormányzati
rendelete az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való rendelkezés és vagyonkezelés
szabályairól.
Előadók: Zatykó János polgármester

   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

30. Önkormányzati tulajdonban lévő közművagyon, ingatlanok vagyonkezelésbe adása.
Előadók: Zatykó János polgármester

 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

31. Beszámoló a lejárt határidejű hat ározatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb
eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról, az
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.
Előadó: Zatykó János polgármester

32. 2009. évi 28. számú (XII.11.) számú önkormányzati rendelet szerinti pályázatok elbírálása
és az önkormányzati támogatás meghatározása.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

33. Kérdések, bejelentések.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a napirendről.

- A Képviselő-testület a napirendet 13 igen szavazattal elfogadja.

1. Napirendi pont: HUNGAROMIX Kft. ingatlan felajánlása megvételre.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 273/2009.(XII.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

2. Napirendi pont: Fiatalok első lakáshoz jutása támogatásához pénzügyi keret
biztosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve v an./
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A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 274/2009.(XII.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

3. Napirendi pont: Komárom Gyár u. 14. szám alatti magántulajdonban lévő
lakáscsere.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc  címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 275/2009.(XII.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

4. Napirendi pont: Komárom Igmándi út 2/5 szám alatti önkormányzati tulajdonú
bérlakás bérleti jogviszonyáról lemondás.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 276/2009.(XII.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

5. Napirendi pont: Komárom, Térffy Gyula 31/6. szám alatti önkormányzati tulajdonú
bérlakás bérleti jogviszonyának folytatása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés kereté ben tárgyalja.

A Képviselő-testület 277/2009.(XII.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.
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6. Napirendi pont: 13. számú főút Komárom déli -elkerülő építés ütemezése, illetőleg a
befejezés időpontja módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 278/2009.(XII.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

7. Napirendi pont: A Saxum Kft. 2009. I. negyedéves működéséhez fedezet biztosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester

Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 279/2009.(XII.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

8. Napirendi pont: A Szőnyi Bozsik József Általános Iskola telekhatár rendezése.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést napirendről levette.

9. Napirendi pont: Komárom Városi Televízió Szolgáltató Nonprofit Kft. Felügyelő
Bizottsága kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 280/2009.(XII.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.
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10. Napirendi pont: BeszámolóKomárom-Bábolna Kistérségi Társulás és munkaszervezete
2009. II. féléves munkájáról, a társulási tanács döntéseiről, azok
végrehajtásáról.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A kistérségi társulás öt éve működik, 9 települést lát el közszolgáltatási
feladatokkal. Ebben az évben összesen tíz ülést tartottak. A társulás költségvetése III.
negyedévi zárásnál a bevételi főösszeg 166 M Ft -ban realizálódott, a kiadási főösszeg 138 M
Ft-ban.
Kérdés, észrevétel nincs, kér i, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

281/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

A Képviselő-testület tudomásul veszi a Komárom -Bábolna Többcélú Kistérségi
Társulás működéséről szóló beszámolót.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

11. Napirendi pont: Selye János Kórház pénzügyi -szakmai beszámolója
tevékenységéről.

Előadók: Dr. Schlezák Judit igazgató-főorvos
   Némedi Józsefné gazdasági igazgató

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra
ajánlotta. A Képviselő-testület korrekt pénzügyi -szakmai beszámolóval szembesülhetett az
előterjesztésben. Szerepel az is, hogy a kórházban az OEP finanszírozás a működés 72,75 % -
át biztosítja. Az összeg kiegészítését a Képviselő -testület eddig biztosította. A következő
évben a finanszírozás változik, visszatérnek a teljesítményvolumen -korlát alkalmazására. A
kórház likviditásával ebben az évben gond nem volt. Fontos pályázat előtt áll a kórház.
Képviselő-testület ülésen kiválasztották a TIOP pályázat íróját, információja sz erint a munka
megindult. Sikeres pályázat esetén felújításra kerülhet a kardiológia, a központi sterilizáló
gépparkját cserélhetik, elkészülhet a mentőbeálló és kialakíthatják az integrált betegirányítás
rendszerét. 2009-ben a kórházban több vizsgálat is t örtént, de ezek gondot, problémát nem
tártak fel. Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.
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Dr. Schlezák Judit: Befejeződött az utolsó ellenőrzés is, melyet az Országos Gyógyszerészeti
Intézet folytatott le.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

282/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

A Képviselő-testület elfogadja a Selye János Kórház pénzügyi -, szakmai
beszámolóját.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgár mester

   Dr. Schlezák Judit igazgató -főorvos

12. Napirendi pont: Egészségügyi Alapellátási Szolgálat pénzügyi -szakmai beszámolója
tevékenységéről.

Előadó: Dr. Szekeres György intézményvezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mell ékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Egészségügyi és Szociális Bizottság megtárgyalta és a
határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.
Az intézmény 1992. óta működik Komárom városban. Bevételeik a MEP -től, önkormányzati
és kistérségi támogatásból keletkeznek. Ez a támogatás a jó színvonalú működésh ez elegendő
volt ebben az évben. Fogászati gépet vásároltak 8 M Ft -ért, valamint a szőnyi városrészen
felújításra került a fogászati rendelő.
Az Alapellátási Szolgálat kéri a város Képviselő -testületét, hogy 2010. évben is a 2009. évhez
hasonló összegű támogatást kaphassanak. A költségvetés tárgyalásakor erről a kérésről ne
feledkezzenek el.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Köszönetet mond az Alapellátási Szolgálat munkatársainak, hiszen
olyan feladatokat is végeznek, melyek nem kötelező feladatok, pl. a városi egészségügyi
prevenciós program keretében segítik a bizottság munkáját. Ehhez a tevékenységhez is
biztosítanak adminisztrációs hátteret, melyet önként vállalnak.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

283/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom Város Képviselő -testület elfogadja Komárom Város Egészségügyi
Alapellátási Szolgálata pénzügyi-, szakmai beszámolóját.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szekeres György intézményvezető
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13. Napirendi pont: Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatala beszámolója
tevékenységéről.

Előadó: Dákai József intézményvezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. Az intézmény
és jogelődjei 31 éve dolgoznak a városban. Jelenleg az intéz mény koordinál, irányít, szervezi
a munkát 8 óvodában, 6 iskolában és 4 szociális intézményben. A beszámolóból kiderül, hogy
az utóbbi években felújítás, beruházás területén nagyon jó eredményeket értek el. Ez döntő
mértékben a Képviselő-testület által biztosított pénzeszközöknek köszönhető. Az intézmény is
igényt tarthat arra, hogy a 2010. évi fejlesztési és beruházási pénzeszközei ismét pozitív
irányba tudják vinni az intézményhez tartozó egységek fejlesztését, komfortosabbá tételét.
Kérdés, észrevétel az előterjesztéssel kapcsolatban nincs. Kéri, szavazzanak a határozati
javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

284/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatalának beszámolóját .

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dákai József intézményvezető

14. Napirendi pont: Beszámoló az Egressy Béni Zeneiskola, Alapfokú Művés zetoktatási
Intézmény munkájáról.

Előadó: Méry Anasztázia intézményvezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Oktatási Bizottság az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartotta.  A
beszámolóban az intézmény vezetője négy éves időszakról ad számot. A város és a kistérség
nagy örömére működik az intézmény 43 éve. Az elmúlt négy évben a tanulólé tszám 14 %-kal
nőtt. Az intézmény az oktatáson kívül alapvető feladatokat lát el kulturális szempontból a
városban és a kistérségben.
A tanulólétszámhoz viszonyítva a pedagóguslétszám „feszített”. Az intézményvezető a
beszámolóban leírja a jövőbeni elképzeléseket, felújítási és beruházási terveit. Felhívják a
Képviselő-testület figyelmét arra, hogy az intézményt bővíteni  kellene. Fontosnak tartják,
hogy a tetőtér beépítésre kerülhessen záros határidőn belül.
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Horváth Gyula: A Közművelődési és Sport Bizottság is megtárgyalta a beszámolót.
Köszönetét fejezi ki az igazgató asszonynak és a tanároknak, hogy csodálatos adven ti műsort
adtak. A beszámolóban szerepel, hogy az alapfokú művészeti tanulmányokat folytató diákok
országos átlaga 0,6 %, Komáromban azonban 20,5 %.

Takács József: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság nem volt határozatképes,
de az előterjesztésről beszéltek. Tartalmas előterjesztést olvashattak az intézmény példaértékű
munkájáról. Az intézményben jelenleg 320 diák tanul. Szeretnék, ha az intézmény felújítása
befejeződne, az energiaracionalizálási programon szeretnének részt venni. Az intézmény
példaértékű munkájához gratulál.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az intézménybe járó tanulók szülei köszönetét tolmácsolja az
intézményvezetőnek és a tanároknak. Külön megköszöni a karácsonyi koncertre szóló
meghívót.

Hamrák Zsófia: A növendékeknek mond köszönetet, hiszen a mindenkit megható adventi
műsor tőlük függött. Az év legnívósabb ünnepsége volt az adventi ünnepség, melyet az iskola
szervezett. A zeneiskolában a gyermekek más nevelést kapnak. Ha valahol érdemes dolgozni
és fejleszteni, akkor ez az inté zmény a Zeneiskola. További eredményes, jó munkát kíván az
iskola tanulóinak, dolgozóinak.

Koppány Csaba: Az iskolában mindig is komoly munka folyt, a komáromi gyerekek mindig
kitűnő eredményeket értek el, a versenyeken jól szerepeltek. Feltűnő dolog, hog y a
zeneiskolai növendékek száma országos szinten csökkent, a komáromi diákok száma
növekedett. Ennek az a titka, hogy az intézményben mindig is komoly munka folyt. A
komáromi diákok kitűnő eredményeket mutatnak fel, a versenyeken mindig jól szerepelnek.
Jogos volt az az intézkedés, amikor minősítették ezeket az iskolákat.

Nagy Zoltán: Az iskola tetőtere bővítésére költségvetési igényt adott be az intézmény?
Javasolja, hogy a 2010. évi költségvetés tárgyalásakor ennek a feladatnak adjanak prioritást.

Hornig Rudolfné: Legelső lépés, hogy az intézményben a statikai felmérést el kell végezni.

Varga Zsolt: Megközelítőleg 550 E Ft + ÁFA összegért a statikai vizsgálat elvégeztethető.

Zatykó János: Javasolja, hogy a költségvetés általános tartalék kerete terhér e 550 E Ft + ÁFA
összeget biztosítson a Képviselő -testület.

Méry Anasztázia: Félállásnyi státusz is hiányzik az iskolában. Az iskolában hihete tlenül nagy
szellemi kapacitás van.  Nagyon nagy anyagi érték is van már az iskolában. Kéri, támogassák
az intézmény fél állás iránti kérelmét, hogy tovább tudjanak fejlődni és ne kelljen elküldeni
gyerekeket azért, mert nem tudják őket felvenni az iskolába.

Zatykó János: Kéri, hogy a hivatal dolgozza ki pontosan, hogy mekkora összegre van szükség
a fél álláshely biztosításához.
Javasolja, hogy Komárom Város Képviselő-testülete 550 E Ft + ÁFA összeget biztosít
Komárom Város 2009. évi Költségvetése általános tartaléka terhére a Zeneiskola statikai
vizsgálata elvégzésére. Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.
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- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a beszámolóról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

285/2009.(XII. 17.) képvise lő-testületi határozata:

1., Komárom Város Képviselő -testülete az Egressy Béni Zeneiskola, Alapfokú
Művészetoktatási Intézmény tetőtér beépíthetősége s tatikai vizsgálatára 500 E Ft +
ÁFA összeget biztosít a 2009. évi költségvetés általános tartalékkeret e terhére.
A testület felkéri a Polgármesteri hivatalt, hogy az intézmény kérelmére 2010-től 1/2
álláshely fejlesztés lehetőségét dolgozza ki, és a javaslat kerüljön vissza testület elé.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgárme ster

    Varga Zsolt osztályvezető
                            Dr. Halász Károly osztályvezető

2., A Képviselő-testület elfogadja az Egressy Béni Zeneiskola, Alapfokú
Művészetoktatási Intézmény tevékenységéről szóló 2006 -2009. évekre szóló
beszámolóját, és egyben elismerését fejezi ki magas színvonalú munkájáért.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

15. Napirendi pont: Komárom Város Képviselő-testülete 2010. I. féléves munkaterve
meghatározása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A bizottságok az előterjesztést megtárgyalták, a kiegészítő anyagban szereplő
javaslataik a munkatervbe beépít hetők.

Nagy Zoltán: A januári testületi ülés időpontját január 29. péntekre jelezték. Nem lenne
szerencsés péntekre szervezni a Képviselő -testületi ülést.

Zatykó János: A megyei közgyűlés ülésezik január 29 -én. Javasolja, hogy az ülést január
27-én, szerdára hívják össze.
Az elhangzottakat figyelembe véve, kéri, szavazzon a Képviselő -testület a munkatervről.

- A Képviselő-testület a 2010. I. féléves munkatervet 14 igen szavazattal elfogadja.
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286/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete 2010. I. féléves munkatervét a melléklet szerint
jóváhagyja.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő -testület munkáját „A közbeszerzési eljárást lezáró
döntés meghozatala Komárom Város Önkormányzata által  „Komárom Feszty Árpád Iskola –
Csillag Óvoda energetikai korszerűsítésére” című előterjesztéssel folytassa.

16. Napirendi pont: A közbeszerzési eljárást lezáró döntés meghozatala Komárom
Város Önkormányzata által  „Komárom Feszty Árpád Iskola –
Csillag Óvoda energetikai korszerűsítésére”.

Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc  címzetes főjegy ző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A közbeszerzési bíráló bizottság az előterjesztéssel kapcsolatos határozatát: A
közbeszerzési bíráló bizottság javaslata alapján a WF Építő - és Szolgáltató Kft. és a Dibusz
Kft. ajánlatát érvényesnek nyilvánítja. A nyertes és a második legkedvezőbb ajánlatot tevőket
az alábbiak szerint hirdette ki: 1. Feszty Árpád Általános Iskola energetikai korszerűsítése,
nyertes ajánlattevő: WF Építő - és Szolgáltató Kft. nettó 259.400 E Ft. 2. A Csillag Óvoda
energetikai korszerűsítése nyertes ajánlattevő: Dibusz Kft. nettó 74.428.858 Ft, a második
legjobb ajánlattevő a WF Építő - és Szolgáltató Kft. nettó 74.490.000 Ft -tal.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A szerződéseket Komárom város honlapján közzéteszik.

287/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete a Közbeszerzési Bírálóbizottság  javaslata alapján a WF
Építő és Szolgáltató Kft. és a Dibusz Kft. ajánlatát érvényesnek nyilvánítja, illetve  a nyertes,
valamint a második legkedvezőbb ajánlattevőket az alábbiak szerint hirdeti ki:
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Nyertes ajánlattevő és
ajánlata (nettó)

Második legkedvezőbb
ajánlattevő

WF Építő és Szolgáltató
Kft.I. rész: Feszty Árpád Általános

Iskola energetikai korszerűsítésére nettó:    259.400.000,- Ft
---

Dibusz Kft. WF Építő és Szolgáltató
Kft.II. rész: Csillag Óvoda energetikai

korszerűsítésére
nettó:    74.428.858,- Ft 74.490.000,- Ft

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Varga Zsolt osztályvezető

                            Benkei László közbeszerzési referens

17. Napirendi pont: Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatalának kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztés megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális Bi zottság. A
bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. Prevenciós célra, fertőtlenítő hatású
kézmosók vásárlására kért az intézmény 700 E Ft -ot az Egészségügyi és Szociális Bizottság
pénzügyi keretéből.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzan ak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

288/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

A Képviselő-testület 700.000 Ft összeget intézményfinanszírozásként biztosítja. az
Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatal részére a 2009. évi
költségvetésben az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2009. évi prevenció
keretéből, az influenza megelőzését szolgáló fertőtlenítő szerek vásárlására

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
                           Császár Irén osztályvezető
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18. Napirendi pont: Héra alapítvány pályázati kiírása szociálisan rászoruló fogyasztók
támogatására.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális Bizottság és a
Pénzügyi Bizottság. A bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra ajánlják. Lehető ség volt
pályázat benyújtására szociálisan rászoruló családok részére. A pályázaton a villanyszámla
támogatására van lehetőség abban az esetben, ha az önkormányzat az igényelt pályázati
összeg 10 %-át biztosítja. Pályázni csak önkormányzatoknak és szociáli s intézményeknek
lehet. A pályázatot a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat nyújtotta be. A pályázat szerint
250 E Ft-ot kell biztosítani a költségvetés általános tartaléka terhére ahhoz, hogy a pályázati
összeget az 54 család részére fel tudják használ ni.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

289/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete 250.000,- Ft összegű támogatást nyújt a 2009. évi
költségvetés általános tartaléka terhére,  a HÉRA Alapítvány (Budapest, Moszkva
tér 16.) részére, abból a célból, hogy az E. ON Energiaszolgáltató Kft Komárom Város
közigazgatási területén élő szociálisan rászoru ló fogyasztóinak pályázat útján
pénztámogatást adjon.
A Képviselő-testület felhatalmazza a Zatykó János polgármester urat a támogatási
szerződés aláírására.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Császár Irén az adomány átu talásáért
    Császár Éva a pályázat benyújtásáért

19. Napirendi pont: Település Esélyegyenlőségi Program elkészíttetése.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az esélyegyenlőségi program elkészíttetésére azért van szükség, mert egyre
több olyan pályázat jelenik meg, mely ehhez köti a benyújtott pályázat eredményességét,
sikerességét.
A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.
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Dr. Mészáros Gyula: Az Ügyrendi Bizottság úgy ítélte meg, hogy az előterjesztés tekintetében
nem illetékes, ezért azt napirendjéről levette.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazat tal elfogadja.

290/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

A Képviselő-testület megbízza a Polgármesteri Hivatalt, hogy kössön megállapodást
az Ekron Consulting Üzleti és Technológiai Fejlesz tő Kft.-vel Komárom „Települési
esélyegyenlőségi program”-jának elkészítésére bruttó 187.500 Ft-ért, melyet a 2009.
évi költségvetés általános tartalék kerete terhére biztosít.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Császár Irén osztályvezető

20. Napirendi pont: A Jókai Mór Gimnázium  kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága a határozati
javaslatot elfogadásra ajánlja. 19 alkalommal  került megrendezésre Észak-Komáromban a
Matematikai Diáktalálkozó. Ezen a találkozón komáromi, észak -komáromi, kárpátaljai,
vajdasági, felvidéki diákok vettek részt. A szervezők a rendezvény lebonyolításához
100 E Ft támogatást kért.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzon a Képviselő -testület a javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

291/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

A Képviselő-testület a 2009. évi költségvetésben biztosított Idegen forgalmi és
Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága kerete terhére  100.000 Ft támogatást nyújt a
Nagy Károly Matematikai Diáktalálkozó megszervezéséhez.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Császár Irén osztályvezető
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21. Napirendi pont: Komárom belváros akcióterületi tervének elfogadása.

Előadó: Zatykó János polgármester
 Dr. Szöllősy Ferenc  címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság tárgyalásra
alkalmasnak tartotta. A Közművelődési és Sport Bizottság, a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság, a Pénzügyi Bizottság a határozati
javaslatot elfogadásra ajánlja.
2009. I. negyedévében az első fordulós pályázat eredményes, sikeres volt, így a város mintegy
810 M Ft-hoz juthat hozzá, hogy a belváros rehabilitációját elvégezze. Az eredmény
kihirdetése után a projektfejlesztés elkezdődött. Jelenleg a II. fordulós  pályázat benyújtható. A
benyújtási határidő 2009. december 21. Január 20 -án a pályázatokat elbírálják. A pályázat
keretében sor kerülhet a Szabadság tér megújítására, az Arany J. utca esetében a Szabadság
térhez kapcsolódó szakasz rendezésére, a Mártírok útján az üzletsorok, a tömbbelsők
megújítására, az Arany J. u. 17. számú épület és a Jókai Filmszínház felújítására, valamint a
Petőfi Sándor Általános Iskola átalakítására.
A több apró projekt együttesen jelenik meg a pályázat benyújtása esetén.

Barna Lázár Zoltán, EX-ANTE Kft. munkatársa:  Az előkészítő munka 2007. óta zajlik és
2009-ben született meg a pozitív döntés a 810 M Ft -os támogatási összegről. A
projektfejlesztő munka szigorú szakmai, tartalmi, módszertani követelmények mentén folyt.
Megtörtént a lakosság és a vállalkozók kérdőíves megkérdezése is.
A korábbi fejlesztések is jó alapot teremtettek arra, hogy a jelenlegi fejlesztés minőségi ugrást
hozzon a belváros fejlődésében. A fejlesztés célja, hogy a belváros városközponti funkcióját
meg lehessen erősíteni, oldani lehessen a belváros jelenlegi kettéosztottságát, élettel teli
belváros alakuljon ki. A beavatkozások magukba foglalják azokat az önkormányzati
infrastruktúrális, és magánszféra általi fejlesztéseket, melyek hozzájárulnak ahhoz, hogy  a
belváros képe átalakuljon. Ennek a gerincét adja a Regionális Operatív Programhoz benyújtott
pályázati projekt, melyre a korábbi döntés megszületett.
A projektbe gazdasági fejlesztési célként került be a Jókai Mozi felújítása, városi funkciót
erősítő fejlesztésként a Szabadság tér megújítása, az Arany J. u. – Szabadság tér közötti
szakasz rendezése, a Jókai tér megújítása, a Mártírok útja valamint az itt található üzletek és
tömbbelsők fejlesztése. Közösségi célú fejlesztésként jelenik meg az Arany J. u . 17. sz. alatti
épület megújítása. Közcélú funkciót erősítő elem a Petőfi Sándor Általános Iskola átalakítása.
Ezeket az építési elemeket kísérik szoft tevékenységek, melyek helyi társadalmi akciókat,
környezettudatosságra nevelő programokat és közösségép ítő rendezvényeket foglalnak
magukba. Projekt helyszín az Arany J. u., Szabadság tér, Mártírok útja, Jókai tér és a Jókai
Mozi.
Az első projekt elem a Jókai Mozi felújítása, mely nettó 155 M Ft -ba kerül. Magában foglalja
a mozi homlokzat felújítását, épül etbővítését, az akadálymentes vizesblokk kialakítását.
Felújításra kerül a belső udvar, díszkivilágítást kap a homlokzat. Ruhatárat és öltözőegységet
alakítanak ki. A gépészeti, villamossági, tűzvédelmi hálózatot is fejlesztik.
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A Szabadság tér fejlesztése 400 M Ft értékű. Megújul a tér, rendezésre kerülnek a
zöldfelületek, szökőkutat helyeznek el, megújulnak az utcai bútorok, hulladékgyűjtőket
helyeznek el. A tér északi oldalán felújítják a járdát . A tér alatti vonalas infrastruktúrát, víz -,
csatorna-, közműhálózatot megújítják, energiatakarékos közvilágítást építenek ki.
Az Arany J. utca Szabadság téri szakasza 30 M Ft -os projektelem, mely a Szabadság tér és az
Arany J. u. 17. számú épület felújításához szorosan kapcsolódó fejlesztés. Az érintett
útszakasz egy szintbe kerül a Szabadság térrel, forgalomcsillapító burkolat elemeket
alakítanak ki, a burkolat átépítésre kerül és forgalomtechnikai beavatkozások is történnek. A
térburkolat, zöldfelület megújul, sor kerül  burkolat cseréjére.
A Jókai tér megújul, átalakul a projekt keretében. Sor kerül a burkolat cseréjére, kerti bútorok
kerülnek elhelyezésre, megú julnak a zöldfelületek. A templom előtti útszakasz átalakul, a
forgalmi rend megváltozik az Asztalos Béla utcában. Megtörténik a közművek fejlesztése és
energia takarékos közvilágítás kerül kialakításra. A projektelem 107 M Ft költségű a
beruházási csomagban. A fő célja a Mártírok útja mentén a fejlesztéseknek az, hogy a
belvárost jellemző megosztottságot enyhítsék. Rendezik a környezetet, útépítési munkák ra
kerül sor az árkádok előtti szervizúton, ill. kerékpáros átvezetést alakítanak ki. A közművek, a
víz, csatorna felújításra kerül. Megújul a Mártírok úti üzletsor. Célja, hogy igényes korzót
alakítsanak ki a lakosság számára, illetve a lakótömbök közötti területeket rehabilitálják.
Kertészeti a víz, csatorna, közmű munkákat végeznek, valamint energiatakar ékos
közvilágítást építenek ki. Kialakítanak parkolót is.
A Petőfi Sándor Általános Iskola megújítása 55 M Ft -os projektelem. Cél, hogy a térre nyíló
főbejárat kialakítása az eredeti állapotoknak megfelelően azért, hogy az iskola intenzívebben
bekapcsolódhasson a megújuló tér életébe, valamint sor kerülhessen az iskola
akadálymentesítésére. Az aula, szélfogó, porta, raktárak megújulnak, vizesblokkokat
alakítanak ki, felvonót építenek be és iskolatörténeti kiállítást készítenek az aulában.
Az Arany J. u. 17. sz. épület megújítása 280 M Ft -os tétel a költségvetésen belül. A cél, hogy
a jelenleg vegyes jellegű irodaépület többfunkciós közö sségi térré alakítása történhessen meg.
Az épület egy részét civil szervezetek veszik használatba, másik részében lakosságsz olgálati
egység kerül kialakításra. Az épületben 120 fő befogadására alkalmas konferencia termet
alakítanának ki. A beruházás részét képezi a már megtörtént ingatlanvásárlás, mely a
pályázatba bevonható. Megtörténik az épület belső felújítása , átalakítása, belső berendezése,
bútorok vásárlása képezi a fejlesztés részét, épületvillamossági munkák, felvonó beszerelése,
külső homlokzat felújítás történik, valamint az épület külső rendezése is megtörténik. A
beruházáson belül nagyon sok városi rendezvény, progr am kerül részfinanszírozásra 2010 és
2011-ben. Környezettudatossági akció is részét képezi ezeknek a soft tevékenységeknek.
Mindezek együttesen adják ki a projekt pénzügyi tervét. A teljes bekerülési költség 1.466 M
Ft, ez bruttó 1.820 M Ft-nak felel meg. Az előzetes támogatási döntés 810 M Ft -ról szól, a
táblázatban azonban 842 M Ft szerepel, ennek oka, hogy a projekt költségvetése
megemelkedett az Áfa-kulcs növekedés miatt. Amennyiben a második fordulós pályázat
elfogadásra kerül, azzal együtt az Áfa komp enzációs többlet is automatikusan elfogadásra
kerül. Az építési beruházások 2010-ben megtörténhetnek. A projekt 2011. második feléig
húzódik, mert a soft tevékenységek 2011 -ig folyamatosan zajlanak. A projekt teljes lezárására
2011. II. félévében kerülhet sor. Nincs pontos információ arról, hogy a bíráló bizottsági
döntés mikorra várható. Az előzetes információk szerint 2010. elején megtörténik a döntés.

Sárai János: Elhangzott, hogy a Mártírok úti forgalom javulni fog. Hogyan történik ez?

Dr. Mészáros Gyula: A Mártírok útja két sávos lesz? Hol alakul ki a parkoló? Kerékpárút hol
lesz?
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Kertész-Molnár Erika: A Mártírok útja két oldalán húzódó szakaszt szeretnék elsősorban
növényzettel úgy megújítani, hogy a nagy forgalom kevésbé legyen érezhető. Dúsítanák a
növényzetet, az árkádoknál kiülő kerteket alakítanának ki, az üzletek előtt te raszt, pihenőt
készítenének. A Mártírok útja forgalmi rendszerét nem lehet megváltoztatni. A gyalogos és
kerékpáros közlekedést segítené a keresztutcákban a gyalogos - és kerékpársáv egyértelművé
tétele. Az Asztalos Béla utca első szakaszának forgalomcsökke ntésére kerül sor erős
sebességkorlátozással. Új parkolók a lak ótömbökben kerülnek kialakításra, valamint
felújításra kerül az árkád előtti parkoló.

Hamrák Zsófia: A belső, áthaladó utca egy szintre kerül a járdával? Milyen jellegű
változtatások lesznek az üzletsornál?

Dr. Várnai Tibor: A Duna Áruház és környéke miért maradt ki a beruházásból?

Géringer László: A felújítás érinti a Jókai téri nyilvános wc -t? Mi lesz az évtizedek óta az
őstermelők által működtetett piaccal? A kor igényeinek megfelelő színv onalú főtér erre
lehetőséget ad?

Kertész-Molnár Erika: A Mártírok útja sétány jellegét erősítő, egy szintbe emelése a parkoló
utcánál igényként merült fel. Ennek lehetőségét a közlekedési szabályok miatt vették vissza.
A meglévő árkádoszlopok mellett tová bbi pollereket kellett volna elhelyezni annak
érdekében, hogy a parkolás és a gyalogos közlekedés elválaszthatóbb legyen. Ezt esztétikailag
nem lehetett volna jól megoldani.  A szegélybeli különbség megmaradt. A lakóházak északi
fala végében sűrű növényzetű  kiskert kerül kialakításra padokkal. A Mártírok úti kávézónál
egy teraszt alakítanak ki. A bank előtt pihenő teraszt készítenek. A Duna Áruház blokkja a
fejlesztési sorba nem került be, mivel a támogatható projektek közé nem tudták felvenni,
valamint a város későbbi terveiben szerepel a terület megújítása.
A Jókai téri nyilvános wc-t elhelyezni nem tudták. A készülő településrendezési tervben egy
későbbi fejlesztés lehetősége adódik. Az őstermelői piac esetében egy mobil  piaci rendszerrel
egyszerre teljesíthető a piac fenntartása és a tér más célú hasznosítása. Egységes képet
szeretnének adni az őstermelői piacnak, amikor az üzemel, mert ez egy színfoltja a városnak.

Dr. Molnár Attila: Nem a tervezők munkájával van problémája, hiszen ők a feladatot jól
végezték. Az elhangzottak alatt úgy érezte, hogy valamely dúsgazdag ország testületi ülésén
ül, ahol próbálják elkölteni a töménytelen pénzt, ami rendelkezésre áll. Arról vitatkoznak,
hogy 2009-2010 években a költségvetésből 1 milliárd forintot fordítsanak a  fejlesztésre. Ezt a
pénzt most elindítani felelőtlenség. 2010 -ben olyan problémával kell megküzdeni, hogy
legalább 2-300 család áll majd kilakoltatás előtt. Elhangzott az is, hogy a Bozsik Iskolában a
folyosón tornáznak a gyerekek, sok óvodában még nincs tornaszoba. Bérlakás építési
programon kellene gondolkodni. Óriási probléma a lakhatás megoldása. Ebben az évben 6 M
Ft-ot fordítottak kultúrára, a civil szervezetek támogatására. Ebben a helyzetben 1 milliárd
forintot áldozni arra, hogy a Szabadság teret térkövezzék,- felelőtlenség. Jól gondolják meg,
hogy a projekten elindulnak-e. Jelenleg ennek létjogosultságát nem látja.
Attól, hogy 2-3-400 millió forintot beleölnek egy -egy tér felújításába, az árkád sor alatti
üzletsorok felújításába, attól az még nem  fog belvárosként üzemelni. Most egyetlen feladatuk
lenne, hogy védelmet nyújtsanak a komáromi embereknek. Ez a pénzösszeg olyan szinten
terheli meg a költségvetést, mely a testület mozgásterét a következő években teljese be fogja
határolni. Most döntenek majd a távhő, víz, csatorna díjak emeléséről is. Ha ezeket a
problémákat megoldották, akkor lehet nagyobb volumenű beruházásokban gondolkodni.
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Horváth Gyula: A Jókai Mozi épülete védett? Bővítést, homlokzat felújítást elvégezhetnek?

Kertész-Molnár Erika: A Jókai Mozi épülete helyi védelem alatt áll. Annak érdekében, hogy
építészeti értékei ne sérüljenek, vezető tervezőt bíztak meg a bővítés feladatával. Ezt a
feladatot úgy oldotta meg, hogy a mozi építészeti értékei megmaradhatnak.

Dr. Konczer Erik: Tiszteletben tartja Dr. Molnár képviselő úr véleményét, de ezzel a
beruházással végre várost építhetnek. Sokszor olyan kritikát kaptak, hogy a beruházások nem
látszanak meg a városon. Ez a beruházás meglátszana a városon és mindenki életkörülményeit
jobbítaná.

Dr. Mészáros Gyula: Nagyon sok mindenre kell a pénz. Nyilván az oktatási intézményekre is
rengeteg pénzt kell áldozni.  Azzal is tisztában van mindenki, hogy csak a városközpont
felének rehabilitációjáról van szó. Akkor lesz igazi belváros jelleg, ha az  Igmándi úton a
Szabadság térig sétálóutcán járhatnak. Ennek előfeltétele, hogy megépítsék az új dunai hidat.
Ha fél rehabilitációt hajtanak végre, akkor is igaz az a cél, hogy a város életterét, belvárosi
funkcióját kialakítsák, megerősítsék. Emellett fon tos környezetvédelmi, közlekedési funkciót
is végrehajthatnak, mely segíti a belvárosi lét kialakulását. Ezekkel az elképzelésekkel együtt
az előterjesztést támogatja.

Sárai János: Szőny városrésszel kapcsolatos beruházások csúszni fognak, ha ez a beruház ás
megvalósul. A program a lényegen nem változtat. A K -Ny-i átmenő forgalom nem fog
csökkenni a városban. A város kettéosztottságán nem lehet változtatni, hogy a Mártírok u.
jobb és bal oldalát kicicomázzák, attól a lényeg még nem változik. A házakat nem l ehet
áthelyezni. A koncepció elkapkodottnak tűnik.

Koppány Csaba: A pályázatot most lehet benyújtani és ez a városnak több mint 800 M Ft -ot
hoz. Nagyon sok város örülne annak, ha elnyerhetné ezt a pályázatot. Nem biztos, hogy ezek a
városok sokkal gazdagabbak, mint Komárom. A város  két évvel ezelőtt 4 milliárd forintot
költött beruházásra, tehát nem elrugaszkodott nagyságrendű ez az 1 milliárd forint.

Czita János: Felelősségteljes döntést kell hozni, mivel az önrész megközelíti az 1 milliárd
forintot. Ez nagy pénz, de az is nagy pénz, ami ez által a városba kerülhet, hiszen a támogatás
keretében 800 millió forinthoz juthatnak és a közel 2 milliárd forintos beruházásból belvárosi
területek újulhatnak meg. Ez a pénz itt marad Komáromban és az itt élők igénye it elégíti ki.
Mindenki tudja, hogy a gazdaság szekere megakadt, gondok vannak a piaci oldalon, a
munkaerő helyzetében. Minden városnak gondjai vannak és a gondokból való kilábalást ezek
a beruházások segítik. Lesznek olyan városok, akik örülnek, hogy ez a  folyamat náluk indul
be, ott versenyeznek a beruház ók a munkáért, az alvállalkozók pedig ott versenyeznek a
fővállalkozónál. Ez a munkahelyteremtés egyik fő szempontja. Természetesen kell alkalmazni
a szociális védőhálót. Komárom büszke lehet arra, amit a z elmúlt három évben tettek a
városlakók érdekében, de gondoljanak arra is, hogy a fejlődést megindítsák. Vannak olyan
infrastruktúrális fejlesztések, melyeket  most elvégezhetnek támogatott pénzből. Bölcsen
akkor döntenek, ha a beruházás beindítják.

Zatykó János: Részt vett ezen pályázatok előkészítésében és a szakmai vitákban. Az elmúlt
években az unióhoz csatlakozott országok legfontosabb pályázata a település rehabilitáció.
Külön kategóriában pályázhatnak a 10.000, a 10 -20.000, 20.000 lakosú városok és  megyei
jogú városok. Minden város ragaszkodott ehhez a pályázathoz.
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A jóval gyengébb gazdasági és pénzügyi helyzetben lévő települések harcolnak azért, hogy
pályázatukat határidőre el tudja készíteni. Az első fordulóban a Közép -Dunántúl érintett
települései polgármestereivel több fordulós tárgyalásokat folytatott. Minden polgármester a
saját településének szeretett volna előnyt szerezni, hogy a város rehabilitációt elindíthassák. A
város legnagyobb beruházása lenne ez az elmúlt 30 é vet viszonyítva, melynek kapcsán a
város elfogadhatóbb, élhetőbb lenne. Nagyszerű szakmai gárda fogott össze és éjt nappallá
téve dolgozott azon, hogy a pályázat sikeres és eredményes legyen. A pályázatra több mint
100 M Ft-ot költött a város eddig. Megkerülhetetlenek a közműve k felújítása ezen a területen,
a Petőfi Sándor Általános Iskolában az oktatási körülmények jobbá tétele. Megkerülhetetlen,
hogy a parkolók kialakítása érdekében ne tegyenek valamit. A legkönnyebb az, ha azt
mondják, hogy nem nyújtják be a pályázatot. A tes tületnek arról kell dönteni, hogy ezzel a
lehetőséggel szeretne-e élni, vagy pedig úgy döntenek, hogy felejtsék el, menjen el a
100 M Ft, 2-3 év munkája.

Dr. Molnár Attila: Polgármester úr felvázolta a pályázat elindítását. Ne felejtsék el, hogy
polgármester úr is és a hivatal is olyan előterjesztést vitt be a Képviselő -testület ülésére, ahol
a 800 M Ft-os támogatás mellett 240 M Ft önkormányzati részt kellett biztosítani. Ezt az
előterjesztést természetesen támogatták. A probléma az, hogy a 240 M Ft néh ány hónap alatt
977 M Ft lett.  Ismerve az eddigi beruházásokat, ez az összeg nem marad ennyi. A pályázat
egyik legfontosabb eleme a Petőfi Iskola felújítása 55 M Ft -tal. Ez az egyik legkevesebb
összeg. Elképzelhető, hogy 55 M Ft -ból felvonót építenek, vizesblokkot építenek át,
főbejáratot nyitnak meg? Teljesen biztos abban, hogy egy pár hónapon belül olyan
előterjesztést készítenek majd, hogy az összeg valamilyen okból kifolyólag sokkal több lett.
Miskolc és Győr vesz részt hasonló összegű pályázaton, az ö sszes többi, Komáromhoz
hasonló település 100 M Ft -os önrészt vállalt. Nem azt vitatja, hogy az elképzelés jó. Biztosan
lesz még a későbbiekben is ilyen pályázat akkor, amikor már meg tudták oldani a 2010 -2011.
évben tornyosuló problémákat. Az a legfontosa bb, hogy ezeket a problémákat kezeljék.
Próbálják meg erősíteni a szociális hálót, illetve az intézmények infrastruktúráját . Az
előterjesztést ebben a formájában nem támogatja.

Zatykó János: Az első fordulós pályázatnál 810 M Ft -ot nyertek és az önrész 300 M Ft körüli
összeg volt. A szakemberek a pályázat kiírásának megfelelő dolgokat építettek a projektbe.
Balatonfüred lényegesen nagyobb összeget vállal önrészként, mint Komárom. Nem tudja
elképzelni, hogy az összeg sokkal több lehet. A projekt teljes össz ege nem változhat. A
közbeszerzés előnyös is lehet.
A pályázat benyújtása után már csak arról döntenek, hogy Komárom a projekttel
eredményesen szerepelt-e.

Nagy Zoltán: Az előző választási ciklusban egy tervező cég elnyerte a Szabadság tér
átépítésére vonatkozó tervek elkészítésének jogát. Akkor nem volt pályázatról szó, de tudták,
hogy a Szabadság tér rossz állapotban van, de ez lehetne egy központi rendezvénytér, szükség
lenne az átépítésére. 2006-ban már felvetődött a Jókai tér átépítése szükségessége is. Nem
azért, mert volt egy pályázat, hanem azért, mert mindenki tudja, hogy ez a tér méltatlan a
város központjához. A Mártírok úti tömbbelsőkben a parkolás problémás, a terület rendezése
már régóta húzódó feladat.  Nagyon régóta húzódó feladat a tömbbels ők rendbetétele. Pályázat
nélkül is el kell végezni ezt a feladatot.  A pályázatban az összeg felét kell az
önkormányzatnak biztosítania. A városlakók életminősége nem csak óvodákból és iskolákból,
hanem közterületekből is áll. Megújult Győr, Esztergom bel városa is. Nagyon sok település
van, mely újítja fel a városközpontot.
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Azt is figyelembe kell venni, hogy az emberek szeressenek itt élni. A környezet is fontos,
hogy az idegenforgalom területén a vendégeket „megfogják”.

Dr. Mészáros Gyula:  A Feszty Iskolával nem lehet összehasonlítani a Petőfi Iskola felújítását.
A Petőfi Iskolát nagyrészt már felújították, az korszerű.
Hamrák Zsófia képviselő asszony körzetében  valósul meg a beruházás és az előző ülésen a
szavaiból az derült ki, hogy örül a beruházá snak. Ha nem támogatja a beruházást, akkor mit
mond a választóknak?
Nagy hibát követnek el, ha átadják a lehetőséget más városoknak.

Dr. Konczer Erik: Úgy tűnik, hogy ebben a témában mindenki szakember. A Megyei
Közgyűlés ülésén kiderült, hogy a Komárom -Esztergom Megyei Önkormányzatnak milliárdos
nagyságrendű hiánya van, emellett a FIDESZ -es többség megszavazta az 50 -50 %-os
támogatás mellett a gesztesi vár felújítására 550 millió forint biztosítását. Úgy tűnik, hogy
megyénél hiánnyal, már kibocsátott és e lköltött kötvény mellett beruházni érdemes. Úgy
tűnik, hogy helyben ugyanannyi intenzitással, fontosabb célra nem érdemes.

Zatykó János: Az a kérdés, hogy akarnak -e, tudnak-e konstruktívan tárgyalni
városfejlesztésben? Akarnak-e tenni Komárom városáért? Sokkal könnyebb azt mondani,
hogy nem tesznek semmit, mert valamit visszafogni és meggátolni sokkal egyszerűbb.

Dr. Molnár Attila: A szocialista frakció is megszavazta a gesztesi vár felújítását, de az a
döntés másról szólt.
Nincs vita arról, hogy nagyon  fontos, hogy szeressenek itt élni az emberek, de ehhez nem kell
egymilliárd forint. Először csökkenteni kell a közüzemi díjakat, a legfontosabb beruházásokat
kell elvégezni. Amikor az infrastruktúrát meg tudják valósítani, akkor lehet az ilyen
beruházásokon gondolkodni. Lehet, hogy szociális szférára hivatkozni populizmus.
Populizmusra lehet hivatkozni azoknál, akiket kilakoltatnak az ingatlanukból. Elhangzott,
hogy akarnak-e tenni a városért. Nem ezen vitatkoznak. A vitát kiváltja, hogy egymilliárd
forintot fordítanak-e a város költségvetéséből erre a beruházásra, vagy sem. Az első
előterjesztésben szereplő 300 millió forintos költséget a város költségvetése még talán elbírná,
de az egymilliárd forint olyan szinten terhelné le a jövő - és a következő évi költségvetést,
hogy nehéz helyzetbe hoznák az itt élőket.  Nagyon fontos, hogy tegyenek a városért, de
először tegyenek az itt élő emberekért.

Hamrák Zsófia: Nehezen viseli, ha valaki provokálja, hogy ebben az ügyben megszólaljon.
Képviselő úr szégyellheti magát. Ebben az ügyben az előző ülésen már nyilatkozott, most
nem szeretett volna hozzászólni. Ennek a városnak nem kevés problémája van: elkerülő utat
kellett volna építeni, hogy a Klapka Gy. úton lakók nyugodtan tudjanak aludni. Tudja, hogy
mi a kötelessége a körzetében. Az elmúlt három évben azon volt, hogy ezeket a dolgokat
megoldják. Sajnos nem sikerült. Voltak tervek és célok, melyeket addig húztak, hogy három
év alatt nem valósultak meg.

Zatykó János: Az elkerülő út esetében a beruházás megindult és  minden jel arra mutat, hogy
következő évben átadásra is kerül.

Dr. Szöllősy Ferenc: 1990 óta több mint 70 milliárd forintból gazdálkodott a Képviselő -
testület. Dr. Molnár Attila és Sárai János 1990 óta, az önkormányzat megalakulása óta tagja a
testületnek.



23

Ha 1990 óta a Képviselő-testület nem végzett volna példamutató városfejlesztést és nem lett
volna bátor sokkal nehezebb helyzetben is, akkor nem biztos, hogy Komárom úgy nézne ki,
ahogy jelenleg kinéz. Egymilliárd forintot nem szabad kidobni az ablak on, még akkor sem, ha
900 millió forintot hozzá kell tenni.
Igaza van Nagy Zoltán képviselő úrnak abban, hogy szeretnének büszkék lenni a városra. Ez a
beruházás ahhoz is hiányzik. Ha megvalósul, annak mindannyian örülni fognak. Szociális
kérdésekre, civil szervezetek támogatására, minden olyan problémára, melyet Dr. Molnár
Attila képviselő úr mondott, - félmilliárd forintot fordítanak évente. Ezután is hasonló
nagyságrendű összeget fordítanak, tehát a város szociális helyzetét eddig is példamutatóan
oldották meg. Legyenek bátrak, mint eddig húsz évig és az utókornak létrehozni ezt a
beruházást, melyből tovább fejlődhetnek. Ha ezt a lehetőséget kihagyják, akkor nagyon nehéz
lesz folytatni azt, amit 2006 -tól 2013-ig meghatároztak a városfejlesztési programban ,
melynek ez az egyik fő része.

Hornig Rudolfné: Az előző testületi ülésen elvi támogatást adtak a közbeszerzési eljárás
megindításához, ami meg is történt. A műszaki tervek elkészültek, a közbeszerzési eljárás két
hónapon belül történik meg. A végső dönt ést akkor is meg tudják hozni, amikor a második
fordulón túl lesznek. Nem utasítaná el azonnal a beruházást.

Zatykó János: Mindannyian tisztában vannak azzal, hogy miért hangzanak el populista
hozzászólások. Alapy Gáspár végtelenül szomorú lett volna, ha az ő idejében ilyen döntéseket
meg kellett volna akadályozni.
Az 1 milliárd forint két évet, 2010 és 2011 évet terheli. Megfelelő, ha a határozati javaslatban
1 milliárd forintot szerepeltetnek?

Kertész-Molnár Erika: Az összeállított anyagban 978 millió forint szerepel, mely két évre szól
azzal a kiegészítéssel, hogy annak nagyobb része 2010 évet terheli.

Hornig Rudolfné: Miért 2010 és 2011 év szerepel az előterjesztésben? Arról döntöttek, hogy a
közbeszerzési eljárás elindulhasson.

Császár Irén: Tudomása szerint a kivitelezés hamarabb megvalósul, a szofterek pedig később.

Kertész-Molnár Erika: Ahhoz, hogy a kivitelezési, közbeszerzési eljárást meg lehessen
indítani, a városnak döntenie kellett arról, hogy a kivitelezés összegét biztosítja. Erre lesz
szükség a 2010 év folyamán. A pályázat azonban nem csak a kivitelezésből, hanem a szoft
elemekből valósul meg, valamint részét képezi minden olyan elem, mely megalkotásához,
későbbi lebonyolításához szükséges.

Barna Lázár Zoltán: 2009 év is érintett annyiban, hogy kifizetésre került már olyan összeg,
mely a támogatott pályázat részét képezi. Tudomása szerint feltételes közbeszerzési eljárás
kiírására került sor. Ilyen esetben a kötelezettségvállalás a feltételes jelleg miatt akkor történik
meg, ha a feltétel – jelen esetben a pályázat elnyerése – teljesül. Ha a pályázat nem nyer,
akkor az nem jár kötelezettséggel az önkormányzat számára.

Géringer László: A több mint másfél milliárd forintos beruházás értéket teremt a városnak. A
másfél milliárd forintos be ruházásból a komáromi építőiparban dolgozóknak esélye van arra,
hogy részt vállalhassanak a munkából? Ha a városban élő vállalkozóknak ezzel a beruházással
segítenek, akkor van egy más vetülete is ennek a projektnek.
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Zatykó János: A komáromi vállalkozóknak van esélye, hiszen közbeszerzési pályázat lesz.
Abban mindenki egyetért, hogy próbálják meg a helyi vállalkozókat előnybe hozni.
Ha más cég nyeri meg a pályázatot, akkor generálkivitelezőként is olcsóbb, ha komáromi
alvállalkozókat von be a munkába. Nagy  esélye van ezért a komáromi vállalkozóknak.

Hornig Rudolfné: A feltételes közbeszerzési eljárás indításánál volt egy összeállítás arról,
hogy a projektelemek mennyibe kerülnek. A közbeszerzés indításakor a saját erőt biztosítani
kellett. A feltétel az volt, hogy ha nyernek, akkor még mindig van lehetőség visszalépni. A
kisebb projektelemekben lehet esélye a komáromi vállalkozóknak, de a nagyobb
beruházásokban nagyon nehezen.

Zatykó János: Térburkolat építésben, aszfaltozásban van esélye a komáromi vállal kozóknak.

Dr. Szöllősy Ferenc: A kivitelezéshez kapcsolódó beruházásokat, szolgáltatásokat már az első
forduló megnyerése után megindították. Nyerteseket is hirdettek a projektmenedzser, a
nyilvánosság kérdésében. Mindegyik döntésnek az volt a feltétele, hogy a győztest feltételes
módban hirdették ki. A Képviselő -testületnek arról kell döntenie, hogy biztosítja -e a teljes
beruházás önerejét. Nem biztos, hogy a teljes összeget elköltik 2010 -ben, de a pénznek
rendelkezésre kell állnia, ellenkező esetben vagy  nem nyerik el a beruházást, vagy pedig
elnyerik és nem áll rendelkezésre a pénz, akkor bűncselekményt követnek el. Most arról kell
dönteni, hogy ezt a pénzügyi fedezetet a 2010. évi költségvetésben biztosítják. Akkor lehet
elindítani a kivitelezési pályáz atot. Előre nem lehet tudni, hogy kinek van esélye, de azt meg
lehet tenni, hogy a beruházást olyan részekre bontják, amelyekben a kisebb vállalkozóknak is
esélye van.

Hornig Rudolfné: Kéri, hogy polgármester úr rendeljen el szünetet.

Zatykó János szünetet rendel el.

Zatykó János: Összesen 980 M Ft szükséges ahhoz, hogy a pályázaton részt vehessenek. A
2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére 600 M Ft, a pénzmaradvány terhére 130 M
Ft-ot biztosíthatnak, valamint a 2010. évi költségvetésben 250 M Ft-ot biztosíthatnak.
A projekt már most hat kisebbre van bontva, ez pedig lehetőséget nyújt arra, hogy a helyi
vállalkozók nagy eséllyel nyújtsanak be a közbeszerzési eljáráson pályázatokat.

Dr. Molnár Attila: A közbeszerzési bírálóbizottság tagjaként elmondhatja, hogy a
beruházásokban nem tudnak részt venni a komáromi vállalkozók, esetleg a legkisebb
elemekben. A legmeglepőbb az volt, hogy a közbeszerzési bírálóbizottság olyan döntést
hagyott jóvá, ahol az önkormányzat 100 % -os tulajdonában lévő gazdasági társasággal
szemben egy nem komáromi céget hirdettek nyertesnek, holott többen jelezték, hogy a
legelőnyösebb ajánlatot a helyi társaság adta. A maga részéről levonja annak konzekvenciáját,
hogy van-e értelme részt venni a bizottság ülésén, amikor azt látják, hogy a helyi
vállalkozások ellen születnek döntések folyamatosan.

Zatykó János: Géringer képviselő úr azt vetette fel, hogy a komáromi vá llalkozók eséllyel
pályázhatnak-e. Megerősítette, hogy eséllyel pályázhatnak. Komáromi vállalkozó úgy
nyilatkozott, hogy kisebb proje ktek esetén pályázatot be tudnak nyújtani.
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Azért foglalkoztat a Képviselő -testület szakembereket, tanácsadókat, hogy megfelelő, jó
döntéseket hozhassanak a közbeszerzési bírálóbizottság ülésén. Úgy ítéli meg, hogy a helyi
vállalkozók nagy eséllyel pályáz hatnak.

Dr. Szöllősy Ferenc: A közbeszerzési törvény nyilván nem tökéletes, alkalmat adhat
korrupcióra, de ha valaki alacsonyabb összeget ajánl, mindegy, hogy hol van a székhelye, azt
az ajánlatot kell elfogadni. Azt lehet bírálni, ha a kiírás nem megfele lő. A legalacsonyabb
ajánlatot kell elfogadni, még a legkisebb eltérés esetén is.

Zatykó János: Kéri, hogy az előterjesztés tárgyalására térjenek vissza.

Czita János: Amikor arról beszélt, hogy jó egy városnak, ha a beruházások itt folynak, akkor
nem csak arra gondolt, hogy a közbeszerzési eljáráson a helyi vállalkozók nyerhetnek. Arra is
gondolt, hogy az elkerülő út építésénél is sorban kapnak feladatot a helyi vállalkozók. Ha
beruházás történik a városban, akkor az közvetetten is érinti az ott élőket. H a a messzebbről
érkeznek a munkások, akkor azokat itt szállásolják el és ők itt költik el a pénzüket, itt
vásárolnak.

Hornig Rudolfné: Rábeszélésére konzorciumot hoztak létre a civil szervezetek,
sportegyesületek és a Csokonai Művelődési Központ, sikerült  olyan pontozást kialakítani,
hogy az az eredményhirdetést jelentősen eltérítette. Ugyanez volt a helyzet a nyilvánosság
tekintetében is. Olyan véleményt adtak a szakértő kollégák, hogy a helyi vállalkozó azért
alkalmatlan, mert egyébként fő feladatát Komá romban végzi és nem biztos, hogy a projekt
nyilvánosságát biztosítani tudja. Egy komáromi sokkal előbb megtudja, hogy mi történik a
városban. Hogy mi fogja pozícionálni ezeket az embereket, arról a közbeszerzési
bírálóbizottság egyik tagja sem tudott.

Dr. Szöllősy Ferenc: A Csokonai Konzorcium 48 M Ft -os ajánlatot tett, a közbeszerzési
eljárás nyertese pedig 22 M Ft -os ajánlatot.

Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslatot: A Képviselő -testület elfogadja Komárom
Város integrált városfejlesztési strat égiája által alátámasztott, Komárom város megújítása és
értékmegőrző rehabilitáció célú pályázat tartalmát. A pályázat benyújtásához szükséges
önerőt, 980 M Ft összegben biztosítja. Az önerő biztosítása: 600 M Ft a 2009. évi
költségvetés általános tartaléka terhére, 130 M Ft a 2009. évi pénzmaradvány terhére, a 2010.
évi költségvetésben 250 M Ft.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 8 igen, 1 nem, 5 tartózkodás szavazattal
nem fogadja el.

Zatykó János: A döntés értelmében Komárom városa nem adja be a pályázatot, hiszen az
önerő nem biztosított. A Képviselő -testület nem élt azzal a lehetőséggel, hogy a város
rehabilitációs pályázaton sikeresen szerepeljenek. A Képviselő -testület tagjai ezért önállóan
vállalják a felelősséget a város lakossága előtt.

Barna Lázár Zoltán: A döntés nem teszi lehetővé, hogy december 21 -én a negyedik elemre
vonatkozó pályázatot benyújtsák. Erre még nem volt példa, de a közreműködő szervet
megkérdezik, hogy van-e lehetőség arra, hogy az egy hónapos időszakban bármilyen
formában, hiánypótlás keretében benyújthatják -e a pályázatot.



26

Zatykó János: Elhangzott, hogy az országban ilyenre még nem volt precedens.

Dr. Szöllősy Ferenc: Az előző testületi ülésen hoztak olyan határozatot, hogy biztosítják a
projekthez az önerőt, ezért indíthatták meg a kapcsolódó közbeszerzési eljárásokat.
Amennyiben úgy gondolják, hogy ez a döntés érvényes, akkor hatályon kívül kell helyezni a
másik határozatot is.

Dr. Konczer Erik: Javasolja, hogy rendkívüli ülést hívjanak össze 2009. december 21 -re.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 10 igen, 1 nem, 2 tartózkodás szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A Képviselő-testület előző ülésen hozott határozatát pon tosították volna ezen
az ülésen, melyet nem tudtak elvégezni.

Dr. Molnár Attila: Ha van egy döntés, akkor miért kellett újra tárgyalni erről a témáról? A
felelősséget azoknak kell vállalnia, akik hozzájárultak, hogy egymilliárd forintért a Jókai teret
és a Szabadság teret felásatják. Tudomásul kell venni a testület döntését és annak a fényében
eljárni.

Zatykó János: Erre a fontos beruházásra az előző ülésen igent mondtak a képviselők. Ezen az
ülésen ennek a döntésnek a pontosításáról volt szó. Most nem tu dtak érvényt szerezni az előző
döntésnek. Mi történt tíz nap alatt?

Dr. Molnár Attila: Az a szégyenteljes, hogy megint olyan projekttel állnak szemben, ahol 300
millió forintos önrésszel indultak, most pedig azon vitatkoznak, hogy egymilliárd forintot
biztosítanak, vagy sem. Ezen kell elgondolkodni. Azon kell elgondolkodni, hogy ez miért
történik meg minden egyes beruházásnál ebben a városban.

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága, a Közművelődési
és Sport Bizottság, a Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság, a Pénzügyi Bizottság, az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság többségi
szavazattal elfogadta ezt az előterjesztést. Ezek a bizottságok többségi szavazattal támogatták
ezt az előterjesztést.

22. Napirendi pont: Komárom, Déryné utca össz-közművesítése, villamosenergia hálózati
csatlakozási díj befizetése.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Varga Zsolt: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság a
határozati javaslatot támogatta.
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Zatykó János: Koppánymonostoron a Déryné utca össz -közművesítését kezdeményezte a
hivatal. Az E.On Zrt. akkor tu d hozzáfogni a hálózat kiépítéséhez, ha az önkormányzat a
11.361 E Ft hálózat hozzájárulást biztosítja.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

292/2009.(XII. 17.) képviselő-testületi határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete a Komárom, Koppánymonostor Déryné utca
összközművesítése céljából, és a villamosenergia -hálózat 2010. évi kivitelezése
érdekében bruttó 11.361.000, - Ft összeget biztosít  a 2009. évi költségvetés
általános tartaléka terhére.
Felhatalmazza  Komárom Város polgármesterét és jegyzőjét a Hálózati Csatlakozási
Szerződés aláírására.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Varga Zsolt osztályvezető
    Császár Irén osztályvezető

23. Napirendi pont: A 145/2009.(XI.06.) FVM rendeletben nemzeti diverzifikációs
programon való részvétel.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Varga Zsolt: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság és
a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.

Zatykó János: A pályázat határidejét folyamatosan módosították. Az utolsó határidő 2010.
január 15. A hivatal javaslatára két projektben vennének részt. A projektekhez önerő nem
szükséges. Tárgya: játszótér kialakítása a MOL lakótelepen és a Klapka György út mentén
zöldfelületek, környezet rendezése.
A határozati javaslat szerint a Képviselő -testület egyetért azzal, hogy a diverzifikációs
pályázaton a két pályázattal Komárom Város Önkormányzata részt vegyen.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javasl atról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.
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293/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom város Képviselő -testülete egyetért azzal, hogy Komárom Város
Önkormányzata a Földművelési és Vidékfejles ztési Minisztérium Nemzeti
Diverzifikációs Program keretében kiírt pályázatán részt vegyen.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Varga Zsolt osztályvezető

24. Napirendi pont: Klapka György Lakásszövetkezet 2009. évi pénzügyi és szakmai
beszámolója komáromi antennarendszerről, javaslat a 2010. évi
fejlesztésekre és az antennadíj mértékére.

Előadó: Lóczi Tibor Lakásszövetkezet elnöke

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság megtárgyalta, az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartotta.
A Klapka György Lakásszövetkezet beszámolt az elő ző évi munkájáról. A cég a bérleti díjat
rendszeresen fizette, az ÁFÁ-t nem hárították át az előfizetőkre. Beruházásokat végeztek, új,
ügyeleti rendszert alakítottak ki. 2010-ben új fejlesztéseket szeretnének elvégezni, elsősorban
a monostori városrészen. Az előterjesztésben szerepelnek a térítési díjak, melyeket ismertet.

Lóczi Tibor: Az áremelkedéseket az ÁFA generálta. Az új belépett területekkel az E.On Zrt.
oszlopdíjai megemelkedtek, a kiadásaik megnőttek és ezek nincsenek arányban a
bevételekkel. Ha a következő évben még Monostoron bővítenek, akkor az további
kiadásokkal jár.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Több mint 500 komáromi család jelezte, hogy  szeretné a helyi
témákkal foglalkozó HÍD Televízió adását nézni. A csatornakiosztásban a HÍD TV nem
szerepel. Szőnyben és a város bizonyos utcáiban nézhetik a műsorokat. Kéri, hogy a
következő ülésre terjesszék elő az előterjesztést és szerepeltessék a HÍD televíziót a
csatornakiosztásban.

Zatykó János: Az aláírásokat megkapta, a kezdeményezésben az szerepel , hogy legkésőbb
2009. októberig biztosítsa a televízió műsorát. Ez nem jelenti azt, hogy nem készítenek önálló
előterjesztést a Képviselő-testület elé.

Horváth Gyula: Elkészült a Dobó úti kábeltelevízió beruházás, megkezdték az épületek
rákapcsolását a rendszerre. Ez lakossági kezdeményezésre történt? Ha nem lakossági
kezdeményezésre történt, akkor ugyanez az Ácsi úton és a Laktanya -közben miért nem
valósul meg?
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Hamrák Zsófia: Ebben a ciklusban már másodízben adtak be polgármester úrnak aláírásokat a
HÍD Televízióval kapcsolatban. Fontos, hogy Komáromról tudjon a kistérség, akkor miért
akadályozzák meg, hogy a komáromiak is halljanak a körzetükről és minden komáromi
egyformán létesülhessen ebből a lehetőségből. Az az érzése, hogy csak papolnak a
lakosságról, ennek ellenére hiányosan teljesítenek.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 7 igen, 7 nem, 2 tartózkodás szavazattal
nem fogadja el.

______________: Kéri, szavazza nak újra.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 7 igen, 6 nem, 3 tartózkodás szavazattal
nem fogadja el.

25. Napirendi pont: A Képviselő-testület ár-megállapítási hatáskörébe tartozó árakra,
díjakra vonatkozó önkormányzati rendeletek felülvizsgálata e
esetleges módosítása.
A/ Rendelet-tervezet Komárom Város közigazgatási területén
fizetendő távhő díjakról.
B/ Rendelet-tervezet Komárom Város közigazgatási területen
fizetendő víz- és csatornahasználati díjakról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi Bizottság, a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi Bizottság. Az Ügyrendi
Bizottság az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartotta.

Géringer László: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Te lepülésfejlesztési
Bizottság és a Pénzügyi Bizottság 5 % -ot távhő-, víz- és csatornadíj emelést javasolt. A
bizottság javasolta továbbá, hogy a 2009. évi mérlegbeszámoló ismeretében térjenek vissza a
gazdasági társaságok díjtételei vizsgálatára.

Takács József: Az előterjesztésben szerepel a távhő kft. ügyvezetője véleménye, aki arra tett
javaslatot, hogy a távhő díjak ne emelkedjenek. Kéri, hogy az előterjesztést akkor terjesszék
Képviselő-testület elé, ha a megfelelő felmérések megtörténnek és az emelés m értékét
indokolják.
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Zatykó János: Képviselő úr a Felügyelő Bizottság tagja. Képviselő úr véleménye tükrözi a
Felügyelő Bizottság véleményét?

Takács József: Képviselői állásfoglalását közölte. A FEB nem foglalt állást.

Zatykó János: A FEB nem foglalt állást a rendelet-tervezet tekintetében?

Sárai János: A FEB korábbi ülésén javasolták, hogy ne legyen még díjemelés, mert nem
rendelkeznek még a 2009. évi eredményekkel. Tudják azt, hogy milyen lépéseket szükséges
megtenni.

Dr. Molnár Attila: Mi indokolta azt a döntést, hogy 5 %-os távhő díjemelést javasolt a
Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság. Jelenleg
Komáromban a távhődíjak elviselhetetlenek és megfizethetetlenek. Ha egymilliárd forintja
van a városnak arra, hogy a vá rosközpontban térkövezést végezzen, akkor az lenne a
legfontosabb szempont, hogy a közüzemi díjakon alakítsanak. Ennek az összegnek a 10 % -a
elegendő lenne arra, hogy a távhődíj ak változatlanok maradjanak. Minden önkormányzat
drasztikusan csökkenti a távhő  díjakat. Meg kell vizsgálni, hogy erre Komáromban van -e
lehetőség. Ennek ellenére olyan állásponttal találkoznak, ahol 5 % -os díjemelést javasolnak.
A díjemeléssel a komáromi lakosok létfenntartása kerülne veszélybe. Ezért az előterjesztést
nem támogatja.

Dr. Mészáros Gyula:  Többször nem szavazta meg már a távhővel kapcsolatos
előterjesztéseket, mert  a FEB elnöke is utalt már arra, hogy még mindig ott tartanak, hogy
milyen lépéseket kellene megtenni. Ezeket a lépéseket már régen meg kellett volna tenni.
Akkor beszélhetnének hatékony, ésszerű gazdálkodásról. Sajnos ez nem történt meg.
Az 5 %-os emeléssel nem ért egyet, mivel az ÁFA csökkentés és egyéb intézkedések miatt ez
egyáltalán nem indokolt.

Dr. Konczer Erik: Novemberben is kértek az ügyvezető igazg ató úrtól anyagokat, melyek
segítésével az év végi eredményt be lehetett volna kalkulálni. Jelenleg egyetlen számadat, a
szeptemberi eredmény áll rendelkezésre, mely -43 M Ft. Ez a Kft. ezévi vesztesége
szeptemberig. Kérte ügyvezető igazgató urat, hogy írj a le azokat a feltételeket, amelyek
mellett Komáromban a távhő díjak csökkenthetők legyenek. A városok többsége csökkenti a
díjat, a nagyvárosok közül egyedül Pécsen emelnek díjat.

Czita János: Amikor a gazdasági társaságok pénzügyi terve tárgyalásakor a rról volt szó, hogy
ezek a társaságok lehetőleg nullszaldósak legyenek, vagy egy kis összegű bevételt
termeljenek. Ez azért is fontos, hogy pályázatokon a pozitív mérleggel részt vehessenek. A
Vizák Kft-nél ezt a harmadik éve kíséri figyelemmel. A Vizák Kf t-nél ez az elvárás teljesül.
Amikor a gázáremelésnél ingadozás volt, azt az ár kialakításánál nem tudták figyelembe
venni. A távhő díjak ára követheti a gáz árát, ezzel egyenlőség legyen a távhőszolgáltatást
igénybe vevők és a nem távhővel fűtők között. H a emelik a gáz árát, annyi százalékkal
emelkedik a távhő, ha csökkentik, akkor azonnal csökkentik.
Most szükséges lenne gáz árat emelni, hogy a gazdasági társaság legalább nullás eredményű
legyen és pályázni tudjanak. Ebben a gazdasági helyzetben ez azonb an nem lenne jó azoknak,
akiknek ezt a díjat ki kellene fizetnie.
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Ha a város úgy dönt, hogy megközelíti a gazdasági társaság nullszaldóssá tételét, akkor január
1-jén lenne lehetőség a távhődíj emelésére. Az 5 % -os díjemelés azt eredményezi, hogy a
decemberi és a januári számla között csökkenést vesznek észre a távhőt igénybe vevők.
Ne csak azokat képviseljék, akik távfűtésben élnek. Kéri, fontolják meg az 5 % -os díjemelést.

Sárai János: A távfűtött lakásban élők természetesen azt szeretnék, hogy csökk enjenek a
terheik, de azt is tudomásul kell venni, hogy a rendszert működtetni kell. Ezt úgy lehet elérni,
ha a szolgáltatást igénybe vevők annak árát megfizetnék. Az elmúlt években a távhő komoly
fejlesztéseket hajtott végre, beépítettek kicsi veszteségge l működő kazánokat. A rendszernek
vannak még hibái, melyeket a Távhő Kft. egyedül nem tud megoldani. Megérti, hogy a
távfűtött lakásban élők szeretnék, ha a díjak csökkennének. Azt is tudomásul kell venni, hogy
a gáz árát többször emelték az elmúlt években . Ha nem tartanak lépést ezekkel a döntésekkel,
akkor a rendszer előbb utóbb összedől. A Felügyelő Bizottság azért javasolta, hogy ne
emeljenek díjat, mert nem ismerték a 2009. évi eredményeket. Sokat foglalkoznak a távfűtött
lakásban élők sorsával, de soha nem foglalkoztak a családi házban élők sorsával. Az árakkal
nagyon nehéz lefelé menni.

Zatykó János: A távfűtés ára szabadpiaci immár két éve.

Dr. Konczer Erik: A Kormány 18 %-kal csökkentette a távhő szolgáltatás ÁFÁ -ját. Jó lenne,
ha Komárom város lakossága azt látná, hogy a gáz árának % -os változása a távhő számlában
mekkora változást jelent.

Takács József: A FEB tagjai egy ideje rendszeresen jelzik a Képviselő -testületnek, hogy a
Távhő eredménye negatív és ez folyamatosan növekszik. Az igazgató úr megtette fejlesztési
javaslatait. Ezeket vegyék figyelembe. A 2010. évi költségvetésben a Távhő Kft. fejlesztését
próbálják meg szorgalmazni.

Zatykó János: Amikor igazgató úr megkereste a Képviselő -testületet és soron kívüli fejlesztés
támogatását kérte, azonnal tárgyalták és minden esetben pozitívan döntöttek.

Dr. Várnai Tibor: Tudomásul kell venni, hogy Komáromban két fogyasztó van. Van, aki
becsületesen fizet és vannak olyan fogyasztók, akik adósságot görgetnek maguk előtt. Ezen
kintlévőségek behajtására a jelenlegi törvények nem adnak lehetőséget. A hasonló városokban
hogyan történik a fűtési díj beszedése? A legnagyobb baj, hogy a kintlévőség egyre nagyobb.

Czita János: A városnak van egy olyan kötelezettsége, hogy az állampolgárok életminőségét
javítsa és hozzon olyan intézkedéseket, melyekkel napi életüket megkönnyíti. Most jött el az
az idő, amikor a nehéz időszakban segítség kellene és olyan döntést hozzanak, hogy ne
emeljenek árakat. Ha várospolitikai döntéseket hoznak közösen, akkor a távhő kö züzemi díj
és a tömegközlekedés ilyen kérdés. Tegyék meg azt, hogy ne emeljenek díjakat.
A figyelmet felhívja azonban arra, hogy megoldást találjanak arra, hogy a gazdasági társaság
ne legyen negatív eredményű. A mérlegben legalább nulla közeli állapot leg yen, mert a
fejlesztésekre szükség lesz a következő időszakban is. Teremtsék meg azt a lehetőséget, hogy
a gazdasági társaság pályázatokon tudjon indulni. A panelprogram keretében energetikai
megtakarítások vannak. Szembesültek a bizottsági ülésen azzal, h ogy a lakosság további
megtakarításokat tud elérni, de ez a távhőnek további veszteséget okozhat.
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A lakosság beruházott, energiát takarított meg, ezért a távhőnek is szüksége lesz
beruházásokra. Olyan távhőt kell építeni, mely alacsony árakon tud szol gáltatást nyújtani és
nem termel nagy veszteséget a városnak. Ha olyan döntést hoznak, hogy ne legyen áremelés,
akkor foglalkozzanak azzal is, hogy a távhőt hogyan tudják helyzetbe hozni.

Koppány Csaba: Az előterjesztésben az ügyvezető igazgató megindokol ja, hogy nem kell árat
emelni. Ezután kapnak egy újabb előterjesztést, melyben az szerepel, hogy 5 % -kal emeljék
az árat. Legalább indokolják meg ezt a döntést.

Dr. Molnár Attila: A Képviselő-testület a távhődíj mértékét szabályozni tudja. Éppen ezért
fontos, hogy ott segítsenek, ahol tudnak. Meg kellene vizsgálni annak lehetőségét, hogy a
díjakat hogyan lehet csökkenteni. Tisztában van azzal, hogy ez pénz nélkül nem megy. Ezért
mondta korábban azt, hogy nagy a felelősségük, nem kellene presztizs beruházá sokat
erőltetni, hanem ezekre a fontos feladatokra összpontosítsanak. Czita János képviselő úr
megpróbált magyarázatot adott arra, hogy miért javasolták az 5 % -os díjemelést. Jó lenne, ha
konkrét választ kaphatnának arra, hogy miért javasolták az 5 % -os díjemelést. A
panelprogram bizonyos szintig próbál segíteni. Soha nem tudnak előrelépni a geotermikus
energia kérdésében. Arról is gondolkodni kellene, hogy a termálvízzel hogyan fűthetnének
egy-egy intézményt. Jelenleg nem szabályozható a távfűtés a lakások ban. Ebben kell
segítséget nyújtani. A Képviselő -testület feladata, hogy az ehhez szükséges stratégiát
kidolgozza.

Dr. Konczer Erik: A legelesettebb réteg ezekben a távfűtéses lakásokban lakik. Kérdés, hogy
az  e a megoldás, hogy a távhőszolgáltatást fol yamatosan hagyják veszteségesen működni,
vagy pedig kidolgoznak egy olyan szabályzatot, mellyel ezeken az embereken segíteni
tudnak, sőt azokon is, akik nem távfűtéses lakásban élnek, de hasonló helyzetben vannak.
Keveredik a szociális helyzet és a gazdasá gi társaság eredménye. Ha a mínuszos eredményt
befagyasztják, akkor kevesebbet fizetnek ezek az elesett emberek, viszont nem fizetnek
kevesebbet azok, akiknek nem távhőszolgáltatásuk van. Ez a két dolog keveredik. Javasolja,
hogy az előterjesztést vegyék l e napirendről és a konkrét eredmények ismeretében döntsenek
és beszéljenek a szociális helyzetről is.

Dr. Szöllősy Ferenc: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság abból indult ki, hogy a Kft. jelenlegi vesztesége 43 M Ft . Kiszámolták, hogy 5 %-os
emelésnél 20 M Ft plusz bevételt érhetnek el. A vagyonkezelésbe adással foglalkozó rendelet -
tervezet elfogadásával pedig a Távhő Kft. nem fizet bérleti díjat az önkormányzatnak, mely
további 20 M Ft-ot jelent. Így próbálták a Kft -t nullszaldóssá tenni.
Indoka az volt még, hogy mivel az országban a távhő áfá -ja csökkent, az 5 %-os díjemeléssel
is 13 %-kal kevesebbet fizetnek, mint eddig, ugyanakkor a panelprogrammal ugyancsak
energiát spórolnak meg. Az infláció éves értéke is 5 %.

Zatykó János: Az áremeléssel nem ért egyet. Komáromban a hivatal munkatársai, a távhő
vezetése és a felügyelő bizottság nem tudott megfelelő előterjesztést készíteni a Képviselő -
testület ülésére. Főjegyző úr jelezte, hogy feltétlenül a szakminisztériumma l egy engedélyt
jóvá kell hagyatni. Ezt az engedélyt még mindig nem küldték el. Hibát hibára halmoztak a
felsorolt szervezetek eddig.
Az előterjesztés ebben a formában tárgyalásra alkalmatlan.

Dr. Mészáros Gyula: Javasolja, hogy az előterjesztést vegyék le napirendről.
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Dr. Molnár Attila: Egyetért a javaslattal. A Képviselő -testület az ármegállapító hatáskör
gyakorlója a távfűtéses díjak megállapításánál . Ennél a napirendnél mással nem tudnak
foglalkozni, csak azzal, hogy legkiszolgáltatottabb helyzetben élőkön segítsenek. Kéri, hogy
az új előterjesztésben kapjanak néhány olyan javaslatot, hogy milyen irányba mozduljanak el
azért, hogy a családi házban élőkön segíteni tudjanak. Ennek is vizsgálják meg az anyagi
vonzatát. Egy ilyen jellegű komplex előterjes ztést készítsenek.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nagyon sok olyan panasz is érkezett, hogy a szénnel, fával
tüzelőknél is 25 % lett az Áfa összege. Komplex előterjesztésben vizsgálják meg, hogy a
szociálisan rászorulókon hogyan tudnának segíteni.

Zatykó János: Kéri, készítsenek egy új előterjesztést akkor, amikor a mérlegbeszámoló
alapján pontos adatokkal rendelkezhetnek. Ez az időszak elég lesz arra, hogy megfelelő, jól
előkészített előterjesztést készítsenek.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Hajnal Nándor: Amikor a Távhő Kft. ügyvezetőjének megválasztották, akkor arra kérték,
hogy műszakilag vigye ezt az ügyet. Egyedül polgármester úr és Sárai képviselő úr ment el a
Távhő Kft-be. Nézzék meg, hogy mit fejlesztettek eddig. A műszaki működésért tud
felelősséget vállalni. Működik a távhőszolgáltatás, nem volt üzemzavar, megszüntette azt a
helyzetet, hogy nyáron két hétig nincs melegvíz. Minden egyes alkalommal a munkaterv
szerint elkészítette az e lőterjesztéseket. Milyen előterjesztésekre gondolnak még? A
fejlesztési igényt felszólításra végezte el. Távhő tulajdonban lévő létesítményre nem lehet
igénybe venni állami támogatást.
Nem veszteséges állandóan a kft. Amikor a 2009. évi mérleg elkészül és  a bérleti díjat
levonják, akkor mínusz 10 millió fori nt a veszteségük. Pillanatnyilag  annyival nem csökkent a
gáz ára, hogy pozitív eredményt okozzon. Ha lehetett volna csökkenteni, akkor azonnal azt
javasolták volna. Minden évben év végén vagy évközben i s változtathatnak az árakon. A
gázár rapid dolog a piacon. Szabad piaci árral pontos kalkulációt ne várjanak. Négyszer
növekedett tavaly a gáz ára.
A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság ülésén tett
javaslatot a nullszaldós eredmény elérésére. A bizottság ezt nem tartotta megalapozottnak.
Elkészítette ezt a számítást is. Az 5 % -os díjemeléshez milyen számítást tegyenek hozzá?

Zatykó János: Ki kontrollálta és ki írta ezt alá?

Hajnal Nándor: A Műszaki, Kommunális, Környez etvédelmi és Településfejlesztési Bizottság
kérésére számította ki és a meghatározott időpontban beadta.

Zatykó János: Semmit nem tudtak időben elvégezni. Elhangzott, hogy ügyvezető úr nem
pénzügyi szakember. Vannak azonban pénzügyi munkatársai, akiknek valamit össze kell
tudni állítani. Nincs olyan vállalat, ahol szeptemberben ne tudnák megmondani, hogy mi
várható év végére és mi várható a következő év elejére. Ha ezek az adatok nem állnak
rendelkezésre, akkor hagyják abba a munkát. Ügyvezető úr megerősí tette abban, hogy a
pénzügyi szakembereivel együtt ehhez nem ért. Csak azt várták el, hogy az üzleti tervet
elkészítsék.
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Hajnal Nándor: Üzleti tervet készítenek.

294/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

1., Komárom Város Képviselő -testülete a Komárom Város közigazgatási területén
fizetendő távhő díj módosításáról szóló rendelet -tervezetet nem támogatja.

2., Felkéri a Polgármesteri Hivatalt és a TÁVHŐ Kft. ügyvezetőjét, hogy a TÁVHŐ
Kft. 2009. évi mérlegbeszámolója testületi beterjesztésé vel együtt - alapos
gazdaságossági elemzés mellett - dolgozza ki a távhő díjra vonatkozó javaslatát.

Határidő: 2010. áprilisi testületi ülés időpontja
            Felelős:   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    Nagy Gábor vagyonkezelő
    Hajnal Nándor ügyvezető

B/ Rendelet-tervezet Komárom Város közigazgatási területen
fizetendő víz- és csatornahasználati díjakról.

Előadók: Zatykó János polgármester
   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak tartotta. A
Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi
Bizottság a taggyűlés által javasolt díjemeléssel egy etértett.
Vízdíjra a taggyűlés 249 Ft/m3, a közületi csatornadíjra 455 Ft/m3 árat határozott meg.

Viczena János: A Vizák Kft. taggyűlésén 5 %-os díjemelési javaslatot fogadtak el.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet -tervezetről és a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a rendelet tervezetet és a határozati javaslatot 10 igen, 1 nem, 2
tartózkodás szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 30. számú (XII.18 .) önkormányzati
rendelete

- Komárom Város Képviselő-testülete 2006. évi 33. -
számú (XII.23.) önkormányzati rendeletének
módosításáról

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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26. Napirendi pont: A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról
szóló a 2006. évi 33. számú (XII. 23.) önkormányzati  rendelet
módosítása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, Kommuná lis, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi Bizottság. A bizottságok a határozati javaslat b.,
pontját elfogadásra javasolták és rendeletbe történő beemelésével egyetértettek.
Az AVE Zrt. három változatot készített a díjemeléssel kapcsolatban. Az ajánlat alapját az
képezte, hogy a szelektív hulladékgyűjtés bevétellel csökkentett költségét milyen
nagyságrendben vállalja át Komárom Város Önkormányzata. A bizottságok javasolták, hogy
az átvállalás 100 %-ban történjen. Ha ezt megteszik , akkor az árváltozás 2010. évben
3,88 %-os emelést eredményez.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslat b., változatáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat b., pontját 12 igen, 2 tartózkodással
elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet -tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 12 igen, 2 tartózkodás szavazattal elfogadja.

295/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja, hogy Komárom Város
Önkormányzata 2010. évben átvállalja a lakossági s zelektív hulladékgyűjtés teljes
költségét azaz 3.580.950 Ft + Áfa összeg megfizetését.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
          Havran Tóth Bernadett környezetvédelmi felelős

27. Napirendi pont: A települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról
szóló 2007. évi 34. számú (XII. 20.) önkormányzati  rendelet
módosítása.

Előadók: Zatykó János polgá rmester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: A rendelet-tervezetet az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak tartotta, a
Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Települ ésfejlesztési Bizottság javasolta, hogy a
2750 Ft/m2 díjat fogadják el.
A közszolgáltatási szerződés ez év december 31 -el megszűnik. A szolgáltatást eddig a Gazdik
Bt. végezte. Pályázatot újra egyedül csak a Gazdik Bt nyújtott be, melyben 2750 Ft/m2 díjat
szerepeltetett. A települési folyékony hulladék elszállítás mennyisége lakossági oldalról
20 m2, nem lakossági oldalról szintén 20 m2. A rendelet -tervezetet három évre fogadják el. A
2075 Ft-ot nem lehetett volna három évre meghatározni?

Tóth Bernadett: A vállalkozónak minden év végén lehetősége van arra, hogy benyújtsa,
milyen áron tudja végezni a szolgáltatást. Minden évben lehetőséget kell biztosítani a díj
változtatására.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.

296/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

1., A Képviselő- testület a települési folyékony hulladék összegyűjtésére, elszállítására
és ártalommentes elhelyezésére irányuló közszolgálta tás ellátásával 2010. január 1 -től
2012. december 31-ig a nyílt pályázati kiírás nyertesét, azaz Gazdik Bt -t (Tardos,
Csalogány u. 8.) bízza meg.

2., A Képviselő-testület  a települési folyékony hulladék gyűjtése, elszállítása és
elhelyezése tárgyában megkötendő – a határozat mellékletét képező –
közszolgáltatási szerződés tervezetet jóváhagyja, és felhatalmazza a Polgármestert és a
Jegyzőt annak aláírására.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Havran Tóth Bernadett környezetvédelmi felelős

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet -tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 14 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 31. számú (XII. 18.) önkormányzati
rendelete

- Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 34. számú (XII.20.)
önkormányzati rendelete módosításáról

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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28. Napirendi pont: A Képviselő-testület által megállapított intézményi térítési díjakról
és nyersanyagnormákról szóló önkormányzati rendeletek

felülvizsgálata és esetleges módosítása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság a rendelet -tervezet elfogadását támogatta. Az Oktatási,
Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság és az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak
tartotta. Az élelmezési nyersanyagnormák emelésére tette k javaslatot a nyersanyag inflációs
rátájának megfelelően.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a rendelet -tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 12 igen, 2 tartózkodás szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 32. számú (XII. 18.) önkormányzati
rendelete:

- az oktatási intézményekben alkalmazandó
élelmezési nyersanyag normákról és
térítési díjakról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

29. Napirendi pont: Komárom Város Képviselő-testülete 2009. évi …. (XII. 17.) számú
önkormányzati rendelete az Önkormányzat vagyonáról, a

vagyonnal való rendelkezés és vagyonkezelés szabályairól.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság a rendelet -tervezetet elfogadásra ajánlotta. A Pénzügyi
Bizottság az új változatot alkalmasnak tartotta a tárgyalásra.
Az előző testületi ülésen már szerepelt az előte rjesztést és különböző határozatokat is hoztak.
A határozatok számszaki hibát is tartalmaztak, ezé rt javasolja, hogy a határozat 2. pontjában
szereplő adatokat a kiegészítő anyag szerint változtassák meg. Az önkormányzat bruttó
ingatlanvagyona 141.590 E Ft -tal csökken az akkori elfogadáshoz képest.
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Kéri, szavazzon a Képviselő-testület arról, hogy a határozatot visszavonja -e?

- A Képviselő-testület a határozatot 11 igen, 1 tartózkodás szavazattal visszavonja.

Zatykó János: Kéri, hogy a határozatot 141.590  E Ft-tal korrigálják és így fogadják el az új
határozati javaslatot.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.

297/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

1., Komárom Város Képviselő -testülete a 234/2009. (XI . 19.) számú határozata 2.
pontját hatályon kívül helyezi.

2., Komárom Város Képviselő -testülete jóváhagyja a szakértői jelentés alapján
megállapított és a könyvvizsgáló által elfogadott 7.678.990 E Ft vagyonnövekedés
felvezetését a vagyonkataszterbe, valamint a főkönyvi könyvekbe.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Szokolai Katalin vagyonkezelő

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet -tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 12 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 33. (XII. 18.) számú önkormányzati
rendeletét

- az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal
való rendelkezés és vagyonkezelés szabályairól .

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

30. Napirendi pont: Önkormányzati tulajdonban lévő közművagyon, ingatlanok
vagyonkezelésbe adása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A vagyonkezelésbe adás a Vizák Kft -t és a Távhő Kft-t érinti. A Műszaki,
Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság az átadott vagyonelemek
ismeretében támogatja a javaslatot. A hivatal a listát a Képviselő-testület rendelkezésére
bocsátotta.
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Nagy Gábor: A rendelkezésre bocsátott lista a jelenlegi teljes állapotról ad tanúbizonyságot.
Hosszú tárgyalások után mindkét fél megegyezésre jutott a hivatallal, ezért a javaslat
mindegyik fél számára elfogadható.

Zatykó János: A határozati javaslat arra vonatkozik, hogy a vagyonkezelési szerződés
elfogadásával a polgármestert és a jegyzőt kell megbízni a megkötendő szerződések
aláírásával.

Hornig Rudolfné: A Vizák Kft-hez 1.375 M Ft értékű vagyon kerül ne át, melynek
értékcsökkenése éves szinten 44.440  E Ft többletköltséget róna a Kft -re. Javasolja, hogy az
előzőekben elfogadott vagyonrendeletet bocsássák a tagi képviselők elé és a vagyonkezelésbe
adással várják meg a mérlegbeszámolót. Ezekkel a számokka l ezután a testület és a tagi
képviselők foglalkozni tudnak és ki tudja számolni, hogy az milyen hatással lesz az árakra.
Nem tartja célszerűnek, hogy ezek a vagyontárgyak azonnal átadásra kerüljenek. A taggyűlés
döntsön ezekről a kérdésekről.

Zatykó János: A javaslat alapján a döntést a taggyűlésre bízzák, várják meg a
mérlegbeszámolót és úgy kerüljön az előterjesztés a Képviselő -testület elé.

Nagy Gábor: Ha a javaslatot elfogadják, akkor a bérleti díj továbbra is terheli a cégeket és a
távhő esetében ez évi 20 M Ft-os többletköltséget jelentene.

Kozenkowné Boros Éva:  A Képviselő-testület több alkalommal foglalkozott már azzal, hogy
az önkormányzat tulajdonában lévő vagyont az üzemeltető részére vagyonkezelési jog
létesítésével át lehetne adni. Tisztább  helyzetet lehetne teremteni, hogy az önkormányzatnál
csak nyilvántartott vagyon oda kerülhetne, ahol valójában van. A hivatal nagyon sokat
dolgozott azon, hogy átadható legyen a vagyonkezelési jog. Igaz, hogy az amortizáció összege
44 M Ft, de a Vizák Kft-től eddig 32 M Ft bérleti díjat szedtek évente.
A Távhő Kft. kedvezőbb pozícióba kerülne, pozitív mérlegelmozdulás jelentkezne.

Viczena János: 17 Ft-os csatornadíjat kellene emelni. A már meglévő 17,5 M Ft ágazati
veszteséget is kezelni kell. A vízdíj j óval magasabb, mint a csatornadíj. Ennek pont fordítva
kellene lennie.

Zatykó János: Álláspontja szerint a Képviselő -testület most foglalkozzon ezzel a dologgal?

Viczena János: A vagyont valamikor át kell adni és koncepciót kell arra találni, hogy az
amortizációs költséget milyen ütemben érvényesítik az árban.

Hornig Rudolfné: Szeretné, ha számszerűsített adatokkal rendelkeznének. A víz - csatorna
díjaknál is arról állapodtak meg, hogy a mérlegadatok ismeretében visszatérnek az újabb
díjmegállapításra. A vagyonátadás után tevékeny részt kell vállalnia abból, hogy a cég
nullszaldós legyen.
A Képviselő-testület határozza meg, hogy a Távhő Kft. esetében milyen bérleti díjat állapít
meg. Esetleg el is tekinthet tőle.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a módosító javaslatot elfogadja?
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- A Képviselő-testület a módosító javaslatot 9 igen, 3 nem, 2 tartózkodás szavazattal –
minősített többség hiányában – nem támogatja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület az eredeti határozati javaslatról .

- A Képviselő-testület az eredeti határozatot 7 igen, 7 nem szavazattal nem fogadja el.

Zatykó János: Több hónapos munka után idáig tudtak csak eljutni. Javasolja, hogy a
következő testületi ülésre újra terjesszék elő az előterjesztést.

31. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két
ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
intézkedésekről, az önkormányzati   beruházások állásáról, az
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati  bizottságok
munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Horváth Gyula: A 265/2009.(XI.19.) számú határozattal kapcsolatban elmondja, a Korona u.
5. szám előtti bekötőút megépítését elrendelte a testület. A bekötőút jó minőségben elkészült.

Zatykó János: Az előterjesztés 5. és 6. oldalán szerepelnek határozati javaslatok. A Magyar
Államkincstár a Tűzoltóság módosított alapító okiratát befogadta. A határozati javaslatok
egyeztetettek, azok elfogadása esetén tudnak az alapító okirat e lfogadásával tovább
foglalkozni. Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

298/A/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete az alábbiak szerint módosítja a Komárom Város
Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 8449/2009. számú alapító okiratát, valamint kiadja a
mellékelt 2. számú módosító iratot, illetve az egységes szerkezetű, 8449 -5/2009. számú
alapító okiratot.

Komárom Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 8449/2009. számú alapító okirata az
alábbiak szerint módosul:

6/a.) pont:
Új bejegyzés:
kiegészítő tevékenysége:

751692 máshová nem sorolható szervek tevékenysége
701015 saját vagy bérelt ingatlan hasznosítása
805915 oktatási célok és egyéb feladatok
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6/b.) pont:
Új bejegyzés:
kiegészítő tevékenysége:

  390002 felszíni víz szennyeződésmentesítése
  682002 nem lakóingatlan bérbeadása, üzemeltetése
  712203 fizikai tulajdonság – vizsgálat
  773000 egyéb gép, tárgyi eszköz kölcsönzése
  802000 biztonsági rendszer szolgáltatás
  813000 zöldterület-kezelés
  842521 tűzoltás, műszaki mentés, katasztrófahelyzet elhárítása
  855937 M.n.s. egyéb felnőttoktatás

A 6/a. pontja 2009. július 1-jén, a 6/b. pontja 2010.01.01-jén lép hatályba.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

Zatykó János: A Monostori Részönkormányzat határozatai szerepelnek az előterjesztés 6.
oldalán.

Dr. Konczer Erik: Ismerteti az autóbusz közlekedéssel foglalkozó ad -hoc bizottság
határozatait. A határozat 1. pontja: A 2K járat útvonalán csak akkor történjen v áltozás, ha
sikeres tárgyalásokat folytat az önkormányzat a MÁV -val arról, hogy egy jegypénztár
kihelyezésre kerüljön az autóbusz pályaudvar területére. A Vértes Volán Zrt. szerint az
elhelyezés megoldható.
2. A MÁV-val történő tárgyalások felelősét nevezz e meg az önkormányzat.
Amennyiben nem kell az autóbuszoknak kerülni a rakpart felé, mert jegyet lehet váltani az
autóbusz végállomáson, az 3,5 M Ft spórolást jelent éves szinten az önkormányzatnak.
3. A tarifa és menetrend változtatásról egyszerre tárgyal jon a Képviselő-testület, ezek a
változások 2010. március 1 -től lépjenek életbe. Mivel a Vértes Volán Zrt -vel folytatott
tárgyalásoknak a menetrend változástól függetlenül  is van 4.600 E Ft-os megtakarításra adott
javaslatai, melyeket már 2010. január 1 -től vállalt a Vértes Volán Zrt. 600 E Ft -os központi
költségcsökkentést, valamint alvállalkozói teljesítésből való közbeszerzési eljárás miatt  2 M
Ft-os költségcsökkentést vállalt, és azzal, hogy Credo midibuszokat állít be, újabb 2 M Ft
költségcsökkentést vállalt. Az ad-hoc bizottság a korábbi 42 M Ft -os hiányt korábban már 29
M Ft-ra csökkentette, jelenleg 25 M Ft -nál tartanak. Vannak olyan elképzelések, melyekkel
20 M Ft alá tudják csökkenteni a hiányt.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Minden hónappal csak nyernének, ha ezeket a változásokat be
tudnák bevezetni. Az első két határozati javaslat megvalósításában nem bízik. Olyat ne
határozzanak meg, hogy csak akkor történik változás a K2 járat útvonalában, ha a MÁV -val
sikeresek lesznek a tárgyalások. Javasolja, h ogy az első három javaslatról ne döntsenek. A
negyedik pont jónak tűnik. A munkát január 1 -jén folytassák tovább. Olyan határozatot
hozzanak a Képviselő-testület elé, melyek nem adnak újabb vitára okot.
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Czita János: A részönkormányzat is tárgyalt az autób usz közlekedésről. Az ad hoc bizottság
feladata, hogy vizsgálja meg annak lehetőségét, hogy Komáromban az autóbusz közlekedést
hogyan lehet egyszerűsíteni úgy, hogy az a városnak ne kerüljön 30 M Ft -jába. A
részönkormányzat szerint a tömegközlekedés a mono stori lakosságnak megfelelő. Ha a
Képviselő-testület úgy látja, hogy minden egyes területen ésszerűsíteni kell, akkor tegye meg
itt is, de úgy, hogy jelentős mértékben a jelenlegi tömegközlekedés szerkezete, struktúrája ne
változzon. A részönkormányzat nem támogatja, hogy a járat megszűnjön. A midibuszok
beállítását támogatják. Támogatják, hogy a Vértes Volán Zrt. a költségeket csökkentse. A
monostoriaknak az az igénye, hogy a fenyvest kapcsolják be a tömegközlekedésbe. Ez az
igény fokozottan jelentkezik.  Szeretnék, ha a fenyvesig menne minden egyes autóbuszjárat. A
költségcsökkentési javaslatokat elfogadják.

Dr. Konczer Erik: A határozati javaslat 1. pontját módosítja azzal, hogy az első részt töröljék,
de kérjék fel az önkormányzatot, hogy kezdjen el dolg ozni azon, hogy az megvalósítható -e. A
tarifa és menetrend változás március 1 -i határidejét azért határozták meg így, mert a
következő testületi ülés január végén lesz, február 1 -től így a menetrendet nem lehet
változtatni. Megköszöni az ad hoc bizottság t agjainak az eddig végzett munkát. A helyi
tömegközlekedés megreformálásán dolgoznak. Komárom nem kíván önkéntes feladatot
felvállalni, hogy a helyközi járatokkal foglalkozzon és azokban támogatásokat nyújtson.

Zatykó János: Kéri megismételni a határozati  javaslatokat. A tárgyalások indításában segít, de
nem biztos, hogy a polgármesternek kell a tárgyalásokat levezetnie. Az ad -hoc bizottság
egészüljön ki a hivatal illetékes munkatársaival. Véleménye szerint nem a helyi MÁV -val kell
tárgyalni.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Dr. Konczer Erik: Javasolja, hogy a határozati javaslat 3 -4. pontjáról együttesen szavazzanak,
mely szerint a tarifa és menetrend változásról egys zerre tárgyaljon a Képviselő -testület és
mindkettő 2010. március 1-től lépjen életbe.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

298/B/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

1., Komárom Város Képviselő -testülete egyetért azzal, hogy a helyi autóbuszos
tömegközlekedés vizsgálatára létrejött ad -hoc bizottság egy polgármesteri hivatali
munkatárssal egészüljön ki. A bizottság folytasson tárgyalásokat MÁV -val arról, hogy
egy jegypénztár kihelyezésre kerüljön az autóbusz pályaudvar területére. Polgármester
úr segítse a tárgyalások előkészítését.

           2, A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy  a tarifa és a menetrend változtatásról a
           2010. február testület i ülésre egyidőben készüljön előterj esztés, melynek alapján az

új szabályok 2010. március hó 01 -től hatályba léphetnek.



43

           3., A Képviselő-testület tudomásul veszi, hogy a Szolgáltató még a végleges döntés
előtt 2009. január 1-től csökkenti 600 E Ft-tal központi költségeit, közbeszerzési
eljárást folytat az alvállalkozói teljesítésre, ettől 2.000 E Ft -os, a Credo típusú
midibuszok beállításával újabb 2.000 E Ft megtakarítást, összesen 4.600 E Ft -os
megtakarítást vár 2010-ben.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos,
                2. pontra vonatkozóan: 2010. februári testületi ülés

            Felelős:   Zatykó János polgármester
    Ad-hoc bizottság

Czita János: A Monostori Részönkormányzat tárgyalt a 2009. évi feladatairó l, pénzügyi
keretéről és döntött a rendelkezésére álló pénzösszegről. Kéri, hogy a Képviselő -testület a
részönkormányzat döntéseit hagyja jóvá, erősítse meg.
Ismerteti a határozati javaslatokat.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatokat 14 igen szavazattal elfogadja.

298/C/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

1., A Képviselő-testület a Koppánymonostori Részönkormányzat részére Komárom Város
2009. évi költségvetésében biztosított működési költségvetési keretéből  1 150 000 Ft összeget
biztosít a városrészi karácsonyi ünnepség lebonyolításához.

2., A Képviselő-testület a Koppánymonostori Részönkormányzat részére Komárom Város
2009. évi Költségvetésében biztosított működési költségve tési keretéből a Dózsa György
Általános Iskola működés célú támogatására, a kiemelkedő diákjai jutalmazása céljából
könyvvásárlásra 40 000 Ft -ot,  a Napsugár Óvoda működés célú támogatására az óvoda
gyermekei részére játékvásárlásra 30 000 Ft -ot átcsoportosít.

3., A Képviselő-testület a Koppánymonostori Részönkormányzat részére Komárom Város
2009. évi költségvetésében biztosított működési költségvetési keretéből
- a Koppánymonostori Sport Egyesületet  részére sportfelszerelés vásárlására
110 000 Ft-ot,
- a Monostori Kulturális Egyesületet részére a Művelődési Ház játékkészlete bővítésére
110.000 Ft-ot,
- az Élettér Egyesület részére a Magház működtetésére és karácsonyi évzáró rendezvényei
lebonyolítására 110.000 Ft -ot biztosít.

Határidő: azonnal
     Felelős:   Zatykó János polgármester

    Császár Irén osztályvezető

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  A HPV védőoltás program támogatással kapcsolatban
elmondja, hogy a bizottság 4 M Ft -ot javasolt átutalni az Alapellátási Szolgálatnak, de erről
Képviselő-testületi döntés még nem született. Az Alapellátási Szolgálat 2010. január 15 -ig
köteles ezzel a pénzzel elszámolni.
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Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogad ja.

298/D/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

A Képviselő-testület az Egészségügyi Alapellátási szolgálatnak 4 M Ft -ot önálló HPV
védőoltás program megvalósítására átutal. A keretösszeg kizárólag vakcinára
használható fel és a támogatási ö sszeg felhasználásáról az Egészségügyi Alapellátási
Szolgálat 2010. január 15-ig köteles elszámolni. A pénzösszeg a 2009. évi
Költségvetésben biztosított Egészségügyi Bizottsági keret terhére intézményi
finanszírozásként kerül átadásra.

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Császár Irén osztályvezető

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága határozatai,
javaslatai is szerepelnek az előterjesztésben, melyeket ismertet.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

298/E/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

1., A Képviselő-testület hozzájárul, hogy a 2010. évi rendezvénynaptár 7. 000
példányszámban készüljön el, melynek bruttó összege 503.250 Ft.  A pénzösszeget a 2009.
évi Költségvetésben biztosított Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága kerete
terhére biztosítja.

2., A Képviselő-testület hozzájárul a 2000 példány számú Komárom c. kiadvány
elkészíttetéséhez, melynek bruttó összege 311.750 Ft, A pénzösszeget a 2009. évi
Költségvetésben biztosított Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága kerete
terhére biztosítja.

3., A Képviselő-testület hozzájárul a 1.000-1.000 angol, illetve német nyelvű Komárom
Látnivalói c. kiadvány elkészíttetéséhez, melynek bruttó összege 132.000 Ft. A pénzösszeget
a 2009. évi Költségvetésben biztosított Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok
Bizottsága kerete terhére biztosítja .

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Halász Károly osztályvezető
    Császár Irén osztályvezető

Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság határozati javaslatáról nem kell szavazni,
mivel a Vox Femina Kórus támogatásánál adminisztrációs hibát követtek el.



45

Horváth Gyula: Gratulál Sidi Péter sportlövőnek, hogy az év sportlövője lett Magyarországon.
A Közművelődési és Sport Bizottság harmadik alkalommal rendezte meg az adventi
gyertyagyújtással kapcsolatos ünnepséget. Köszönetet mond Ihász Beatrixnak, Miklós
Józsefnének, Czanek Dórának, Dráfi Mátyásnak és az Egressy Béni Művészeti Iskolának, a
református és evangélikus kórusnak és a Kocsis Étteremnek a segítséget.
A bizottság összeállította 2010. évi munka tervét.
Megrendezésre került a szuperbajnokság, sajnos kevesen vettek részt. Köszönetet mond a
sporthagyományokat őrző kerekasztalnak. Foglalkoztak a Kultúra Napjával és felkérték
Koppány Csaba képviselő urat, hogy mondjon ünnepi beszédet.
Január 30-án rendezik meg a Sport Gála és Sportbált.

Takács József: A MOL lakótelepi lakók jelezték, hogy nem megfelelő a városrészen az
élelmiszer ellátás. December 3 -án bezárt az élelmiszerüzlet. Ezt a problémát a
részönkormányzat ülésén is jelezte. 102 lakó írt alá  egy kérelmet, hogy az önkormányzat
nyújtson segítséget ahhoz, hogy ez a tevékenység folytatódhasson. Az orvosi rendelő
lakásában és a mellette lévő garázs kialakítható kereskedelmi egységnek.

Zatykó János: Kéri, hogy a jegyző úr segítségével a Polgármes teri Hivatal záros határidőn
belül készítsen koncepciót a probléma megoldására.

Dr. Molnár Attila: A lakossági fórumon jelen volt. Az önkormányzatnak sajnos nincs ráhatása
arra, hogy itt működik-e élelmiszerbolt vagy sem. Az önkormányzat annyiban tud seg íteni,
hogy elsősorban olyan ingatlant találjanak, melyben az élelmiszer üzletet kialakítják. A másik
feladat, hogy keressenek vállalkozót, aki az élelmiszer üzlet beindítását vállalja. Tudomása
szerint erre van kapacitás. Az önkormányzatnak megfelelő bérl eti konstrukciót kell kötnie. Ha
a rendelet lehetőséget ad rá, bérleti díj nélkül.

Hornig Rudolfné: Az orvosi rendelő melletti lakás elvileg alkalmas lenne az üzlet
kialakítására. Az ÁNTSZ által meghatározott, az üzlet kialakításához szükséges alapterület
kialakítható. Arról kellene döntést hozni, hogy az Alapellátási Szolgálat tulajdonában lévő
ingatlant üzemeltetésre átadják és a helyiséget kiadhatják erre a célra.
Az Alapellátási Szolgálat szerződését meg kell hosszabbítani és hozzá kell járulni, hogy a z
ingatlant erre a célra kiadja.

Zatykó János: Koncepciót kell készíteni. A hivatal egyeztessen a felekkel. Tisztázni kell, hogy
az Alapellátási Szolgálat a helyiséget bérbe adhatja -e.

Dr. Konczer Erik: Kéri, hogy többféle megoldást is vizsgáljanak meg. A javaslatokat
terjesszék a Képviselő-testület elé.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Vannak olyan helyi vállalkozók, akik kisebb boltot már
üzemeltetnek a városban, de azt mondták, hogy ezt a feladatot nem vállalják fel. A kisebb
vállalkozókat kell megkeresni.

Varga Zsolt: Bármennyire is sürgető megoldani a problémát, az engedélyek beszerzése több
hónapot fog igénybe venni. Építési engedélyt, és rendeltetési mód változtatási engedélyt kell
kérni. A rendeltetési mód változtatás iránti kérelmet akkor tudja beadni,  ha a beruházást már
elvégezte. A legnagyobb probléma, hogy az épület mellett nincs parkoló és az egész terület
régészeti védelem alatt áll. Szerették volna benyújtani a pályázatot a játszótér kialakításához,
de kiderült, hogy rendezetlen területviszonyok vannak és a terület régészeti védettség alatt áll.
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Zatykó János: Kéri, hogy a hivatal a szükséges előkészítéseket végezze el.

Hornig Rudolfné: Van egy koncepció, melyet következetesen végig kell vinni. Biztos, hogy
időbe fog telni, míg a bolt kialakul. Nem biztos, hogy a 250 lakó autóval jár bevásárolni.

Zatykó János: Kéri, hogy a hivatal kezdje el a feladat előkészítését.

Takács József: Az eltelt két hét is nagyon soknak tűnt. Kénytelenek az itt lakók Almásfüzitőre
járni bevásárolni.

Zatykó János: Kéri, hogy a hivatal kezdje el a munkát.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

298/F/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom város Képviselő-testülete felkéri Komárom város Címzetes Főjegyzőjét,
hogy Komárom MOL lakótelepe lakosai mielőbbi alapvető élelmiszer ellátása
biztosítása érdekében hozzon létre hivatali munkacsoport, a munkacsoport javaslatát
haladéktalanul nyújtsa be a Testület elé megtárgyalásra .

Határidő: azonnal
            Felelős:   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Sárai János: A Szőnyi Részönkormányzat a Selye János Kórház reumatológiája részére 250 E
Ft-ot szeretne biztosítani orvosi műszer beszerzéshez.
A részönkormányzat kéri  továbbá a Képviselő-testület hozzájárulását, hogy a rendelkezésükre
álló pénzügyi keret maradványát 2010. évre átvihessék.

Kozenkowné Boros Éva:  A határozati javaslat 1. pontjában működési célú támogatás orvosi
műszer beszerzésére támogatás biztosítása m egfogalmazás nem igazán szerencsés, hiszen
fejlesztési célú támogatásról van szó.
A határozati javaslat 2. pontjával kapcsolatban elmondja, hogy a Képviselő -testület éves
költségvetést fogad el, éves keretet határoz meg. Ha a keret nem került elköltésre é s nem
feladattal terhelt, akkor azt a költségvetésbe kell visszautalni.

Kozenkowné Boros Éva:  A pénzmaradvány feladattal terhelt, ha a feladat elvégzésére már
kötelezettséget vállaltak. Jelenleg sem megrendelés, sem szerződéskötés nem történt, ezért a
pénzt vissza kell utalni a költségvetésbe. Ha történt megrendelés, akkor mondhatja a testület,
hogy kötelezettségvállalás történt, ezért feladattal terhelt pénzmaradvány következő évre
történő átviteléhez hozzájárul.

Zatykó János: A határozati javaslat elfogadása a törvényeknek nem megfelelő.

Dr. Szöllősy Ferenc: Megoldást jelent, ha a Képviselő -testület a Szőnyi Részönkormányzat
2009. évi keretéből 1,3 M Ft -ot a fedett pavilon építéséhez biztosít.

Zatykó János: A Képviselő-testület a határozati javaslatta l egyetért?
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

298/G/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

           1., A Képviselő-testület - a Szőnyi Részönkormányzat működési költségvetési
            keretéből -  331.250.-  FT-ot átcsoportosít a Komárom Városi Selye János
            Kórház fejlesztési célú támogatására, orvosi műszer beszerzésére.

                          Határidő: azonnal
                          Felelős: Zatykó János  polgármester

                                   Császár Irén osztályvezető

           2., A  Képviselő- testület a Szőnyi Részönkormányzat 2009. évi költségvetési kerete
működési költsége terhére fedett pavilon építésére 1,3 M Ft -ot biztosít.

       Határidő: azonnal, illetve 2010. május 1. a fedett pavilon megépítésére
                          Felelős: Zatykó János  polgármester
                                       Császár Irén osztályvezető

Határidő: azonnal
            Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Dr. Konczer Erik: A Képviselő-testület egyik tagjával olyan dolog történt, mely az egész
testületre kihat. A tegnapi nap folyamán kapott egy levelet, melyben azt kérdezik, hogy igaz -e
az, hogy az egyik képviselő a Tesco áruházból egy tárgyat akart magával kivinni, a riasztó
megszólalt. Igaz-e, hogy a biztonsági őrnek jelezte, hogy sürgősen a mellékhelyiségbe kell
mennie és ezidő alatt ezt a tárgyat a szemétkosárba bedobta. A kamera azt rö gzítette és emiatt
eljárást kezdeményezett az áruház. Az érintett kíván ezzel kapcsolatban reagálni?

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Valóban szabálysértési eljárás van folyamatban, a
körülményeket tisztázza. Ennél többet nem kíván mondani, mert az a vizsg álatot
befolyásolhatja. Annyit szeretne még elmondani, hogy a vizsgálat idejére a FIDESZ tagságát
felfüggeszti.

Dr. Mészáros Gyula: Köszöni, hogy képviselő asszony elismerte, hogy a híresztelésnek van
alapja, hiszen már azt is hallotta, hogy ezt a szocia lista képviselők találták ki. Ez az egész ügy
árnyékot vet az egész Képviselő -testületre. Helyes, ha erről a dologról beszélnek. Ha a
vizsgálat elmarasztaló jellegű lesz, akkor a megfelelő konzekvenciákat le kell vonni. Az a
legtisztességesebb, ha képvisel ő asszony a mandátumáról lemond.

Hornig Rudolfné: Álságos volt a megjegyzés  Dr. Mészáros Gyula képviselő úr szájából , hogy
ez a dolog árnyékot vet a testületre. Volt egy olyan eset, mely sokkal nagyobb hordere jű és
eddig nem beszéltek róla, de úgy gondol ta, hogy nem szégyeníti meg azt az embert, de úgy
látszik, hogy pitiáner ügyekkel kezdenek mocskolódni a képviselők. Nem akar senkivel
semmiféle közösséget vállalni, de engedtessék meg: a  másik oldal is nézzen tükörbe. Meg kell
nézni, hogy mi történt a Vizák Kft-nél. Tudtak róla a képviselők és mindenki hallgatott róla az
utolsó pillanatig.
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A Komthermál Kft-nek volt egy felügyelő bizottsági ülése, ahol Nagy Zoltán képviselő úr
azzal a kéréssel fordult a FEB -hez, hogy a szokásos egy éves bérleti szerződés ét 10 évre
hosszabbítsák meg.

Milyen módon óhajt előnyt élvezni a többiekkel szemben, hiszen a következő évek
fejlesztései még előttünk állnak. A termálnál vannak egyéb más dolgok is, melyek
felháborítóak. Erről be is számolt, de úgy látszik foganatja ni ncs. Furcsa dolgok ezek.

Zatykó János: Tudomása szerint a Vizák Kft. ügyéről több esetben tárgyalt a Képviselő -
testület és a szükséges döntéseket meghozták. Szeretné, ha a Képviselő-testület a méltóságát a
választási ciklus végéig fenn tudná tartani és mi nden ilyen dologban nyíltan, őszintén
nézzenek szembe egymással és vállaljanak bizonyos felvetéseket.

Dr. Szöllősy Ferenc: Szakmájából adódóan jól ismeri a szabálysértési törvényt, a közigazgatási
eljárási törvényt, az önkormányzati törvényt és az adatvéd elmi törvényt, valamint a Ptk. szabályait.
Ezek ismeretében felelősséggel annyit jelenthet ki, hogy valóban kaptak feljelentést egy képviselő
ellen. Ez nem az első eset, mióta Komárom város jegyzője. Ebben az esetben is elfogultságot
jelentettek be és a feljelentést megküldték a Közép-Dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatalnak.
Komáromban ebben az ügyben nem folyik eljárás. Az Államigazgatási Hivatal más várost jelöl ki a
szabálysértési eljárás lefolytatására.
Az elhangzott véleménye a törvényeknek, í ratlan szabályoknak, erkölcsi szabályoknak mindenben
megfelel.

Hamrák Zsófia: Ne ítélkezzenek a képviselők, mert mindenkinek van söpörgetni valója saját
háza táján. Kéri, hogy a jövőben mindenki saját háza táján söprögessen. Mindenki viselkedjen
úgy, hogy ember tudjon maradni. Akinek nem sikerül, az vonja le a konzekvenciát.

Zatykó János: Nem igaz, hogy nem érzik a képviselők, hogy valami történt a városban.
Ezekre a kérdésekre őszinte választ kell  adni törvényes keretek között ebben az adott ügyben.

Dr. Konczer Erik: Az adott válasz kielégítő volt. Valóban ilyen nyíltsággal kell beszélni.

Hamrák Zsófia: Amíg az ügy nincs lezárva, addig az a hatóságra tartozik, nem testületi téma.

Dr. Mészáros Gyula: Az ártatlanság vélelme mindenkit megillet. Úgy foga lmazott, ha igaz, és
megalapozott a dolog, akkor kell a megfelelő konzekvenciákat levonni. Dr. Gordán Ildikó többször
felszólította már, hogy mondjon le, természetesen most őt szólítja fel, hogy mondjon le.

Horváth Gyula: Javasolja, hogy minden esetben várják meg a vizsgálat eredményét.

Dr. Konczer Erik: Annyit kér, hogy amikor a jövőben valaki fizetését hozzák nyilvánosságra a
médiában, akkor ne torzítsanak az adaton, ne írjanak le a valósnál nagyobb adatot.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület az előterjesztést elfogadja?

- A Képviselő-testület az előterjesztést 11 igen, 2 tartózkodás szavazattal elfogadja.
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298/H/2009.(XII. 17.) képviselő -testületi határozata:

Komárom Város Képviselő -testülete a lejárt határidejű Képviselő -testületi
határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb tárgyalásokról
intézkedésekről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről és
likviditásáról szóló beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

32. Napirendi pont: 2009. évi 28. számú (XII.11.) számú önkormányzati rendelet szerinti
pályázatok elbírálása és az önkormányzati támogatás meghatározása.

Előadó: Zatykó János polgármester
 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 299/2009.(XII. 17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

33. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések

Dr. Mészáros Gyula: A Száva u. – Mártírok u. sarkán lévő buszmegálló ablaka kitört.
A 3. számú helyi járatú autóbusszal közlekedők kérték, hogy az autóbusz a kórház előtt is
álljon meg.
A Saxum Kft. a falevelek eltávolításának időszakát meghosszabbította, a lakosság részéről
pozitív véleményeket hallott.
A Városmajor u. – Barcza u. sarkán élő lakó kérte, hogy a betonvályúban lévő gazt távolítsák
el, mert a csapadék nem tud lefolyni.
A Városmajor utcai lakók szerint az utca a nehézgépjárművek átjárására alkalmatlan.
Javasolják, hogy csak célforgalomra  vehessék igénybe az utcát.
A Lengyár lakótelepen megnyílt a piac. A két garázs sor között nagyon sok a szemét.
A Torma-köz és a Száva utca között sikerült elfogadható betonvályút készíteni a csapadék
levezetéséhez, ugyanakkor a lefolyók száma nagyon kevé s. Jó lenne, ha egy plusz lefolyót
kialakítanának.

Dr. Molnár Attila: Nagyon sokan jelezték, hogy nem történt előzetes jelzés arra vonatkozóan,
hogy Észak-Komárom a hidat lezárja. Kapott az önkormányzat előzetes tájékoztatást?

Zatykó János: Polgármester nevére értesítés nem érkezett.

Dr. Molnár Attila: A komáromi lakosság részére legközelebb adjanak tájékoztatást, ha ilyen
eset történik.
A Picurka ABC tulajdonosa jelezte, hogy az utca forgalma megváltozott, mely működésüket
veszélyezteti. A forgalmi rend  változása az üzlet forgalmában is visszaesést okozott. A hivatal
segítsen abban, hogy a vállalkozó és a lakók között kompromisszumos megoldás szülessen.
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Zatykó János: A lakók kérésével többször foglalkoztak, a forgalmi rendet megváltoztatták.
Kérték, hogy a lakók az egyöntetű véleményüket hozzák meg.

Dr. Molnár Attila: A Damjanich és a Ghyczy K. utcában kiadós eső esetén a házak előtt nagy
a víz, a vízelvezetés nem megoldott. Kéri, hogy a vállalkozó figyelmét hívják fel arra, hogy a
hibát minél előbb javítsa ki.
Lakossági fórumon nagyon sokan megjelentek. Több kérdés hangzott el a panelprogrammal
kapcsolatban. A Csillag ltp. 50. szám alatti lakók jelezték, hogy a kivitelezés után 21 C° -nál a
fűtés leáll, a lakás hideg. Kéri, hogy ezt a problémát vizsgál ják meg.
A Klapka Gy. u. 28-30-32. sz. alatti lakók jelezték, hogy a radiátorok éjjel hangosak.
A Jedlik Á. u. 3/B. szám alatti lakók jelezték, hogy a társasház felújítása megtörtént, a vakolat
azonban potyog a parkolóra.
A Báthory sori garázsok tulajdono sai kérték, hogy a következő évi költségvetés terhére az utat
újítsák fel. Konténert is kérnének, mert a szemetet nem tudják elhelyezni.
A Csillag ltp. 4. szám előtti kandeláberek közül csak egy működik. Gondot okoz, hogy
egyetlen világítótest működik.
Közterületen lévő lámpák nem világítanak, az önkormányzat pedig fizet.

Zatykó János: Az E-On Zrt. munkatársaival ez előző héten nagyon sok hibát kijavíttattak.

Takács József: Megköszöni a karácsonyi fények kihelyezését a MOL lakótelepen.
Közvilágítás bővítését kérték molaji és szőnyi lakosok. A hivatalban azt a választ kapta, hogy
ezeknek a kéréseknek a teljesítésére 2010 -ben kerülhet sor.
Az elmúlt hetekben kábeleket fektettek, árkot ástak a MOLAJ lakótelepen. Ilyen munkálatok
előtt a lakosságot tájékoztassák, mivel ez a forgalomban bonyodalmakat okoz.
A MOL lakótelepen a falevelek összegyűjtésére még nem került sor.
Komáromban a King Shoarma étterem tulajdonosa december 23 -án 12 órától a rászorulók
részére ingyen ételt oszt.

Dr. Juhászné Dr. Gordán I ldikó: Többször interpellált a ligetben található WC -vel
kapcsolatban. Jegyző úr azt a tájékoztatást adta, hogy a WC -t elszállítják, de erre a mai napig
nem került sor.
A Liszt F. utcai lakók kérték a parkolás megoldását. Az egyik oldalon parkoló van, a má sik
oldalon pedig a lakók nem tudnak a kapubejárón kijönni. A harmadik bejárónál egy
parkolóhelyet meg kellene szüntetni, hogy ki tudjanak kanyarodni. A Sport u. – Liszt F. u.
sarkán van egy játszótér, melyet senki nem használ. Itt ki lehetne alakítani par kolóhelyeket.
Úgy érzik, hogy a közlekedés szempontjából ez célszerű lenne.
A lakók jelezték, hogy a Liszt F. utcában folyamatosan nincs villany.
Az Igmándi u. 2-4. lakóház udvarán szemétkupac, hulladéklerakó van, ugyanakkor az ott
lakók a Korona üzletház kerítését is felszedték. Nehezményezték, hogy ha valaki a hídról
érkezik, az rögtön a szemetet látja.
Többen jelezték, hogy kóbor kutyák vannak a Sport utcában.
A legfontosabb kérdés a ligetben található WC elszállítása, de a parkolás is sürgősen
megoldandó feladat. Nem megoldás, hogy az utca egyirányú.

Varga Zsolt: A ligetben található nyilvános wc ügyében a lakosságot is megkérdezték.
Nagyon kevés visszajelzés érkezett. A hivatal munkatársai megkezdték az engedélyezési
eljáráshoz szükséges dokumentáció k elkészítését, hogy az új helyen a nyilvános wc -t
engedélyeztetni tudják.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  A Liszt F. u. – Sport u. kereszteződésébe lenne célszerű
áthelyezni a nyilvános wc-t, hiszen itt állnak meg az autóbuszok.

Varga Zsolt: A nyilvános wc-t a liget keleti oldalán helyeznék el, a liget középvonalában. Ez a
terület a gimnázium kerítése mellett van.

Horváth Gyula: A Péczeli és Eszperantó utca olyan keskeny, hogy két autó nagyon nehezen
fér el egymás mellett. Jó dolog volt az egyirányúsít ás, de igaza volt az üzlet tulajdonosának,
hogy az egyirányúsítást meg kellene fordítani. Kéri, hogy a hivatal sürgősen intézkedjen
ebben a dologban.
Köszönetet mond a Szent L. utca javításáért, a festékbolt melletti világítás kialakításáért.
A Guyon R. u. felújítása is jó minőségben megtörtént.
A Honfoglalás u. 18. számú belső udvaron az esőcsatornából zúdul le a víz, az itt élő
embereknek bokáig ér a víz. Kéri, hogy a Műszaki Osztály ezt a problémát orvosolja.
Ugyanitt, a téren van egy 70-80 cm átmérőjű gödör, mely balesetveszélyes.
A Juhász Gy. u. 7. számú épületet az ügyeletes orvos nem találta  meg időben, mire
kiérkeztek, már késő volt . Ígéretet tett arra, hogy ezt a problémát ismerteti a testületi ülésen.

Hamrák Zsófia: Köszönetet mond azoknak a vál lalkozásoknak és civileknek, akik a Jókai
térre a gyermekeknek rénszarvast, szánkót, adventi koszorút ajándékoztak. A teret nagyon
szépen feldíszítették. Kéri, akinek lehetősége van, a jövőben is tegyen ilyen felajánlásokat.
A piac megnyitásakor kérték a h ársfa megmentését. Az itt található gyalogút nagyon rossz
állapotban van. Található itt egy „építmény” is, a terepet rendezni kellene.
Megköszöni a Saxum Kft-nek a Kecskés sétány megépítését.
Kéri, hogy a Polgármesteri Hivatal a faházak visszaszállításak or a tópartra helyezzenek el egy
faházat a korcsolyázók számára.
Az Arany J. u. 17. számú lakótömbben a panelprogram keretében sikerült minden ablakot
kicserélni.

Géringer László: A Tó utca lakói 30 km-es sebességkorlátozó táblát kérnek kihelyezni.
A Patak utcában nincs vízelvezetés és villany. Kérik az itt lakók, hogy valamennyi murvát
rakjanak le .

Hornig Rudolfné: A Picurka ABC 88 vásárlója által aláírt kérelmet adja át polgármester
úrnak.

Zatykó János: A város lakosságának és a képviselőknek Boldog  Karácsonyt kíván.

Több napirend nincs, Zatykó János polgármester a részvételt megköszöni, a Képviselő -
testület ülését berekeszti.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester
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Dr. Mészáros Gyula: Köszönöm, hogy a képviselő asszony elismerte, hogy valóban van ennek
alapja, hisz már azt is hallottuk, hogy mi találtuk ki, esetleg ez bolsevik trükk lenne, hisz az
egész város beszél erről és tényleg jó lenne tiszta vizet önteni a pohárba. Valóban én is úgy
látom, hogy ez az egész ügy árnyékot vet az egész képviselő -testületre és ilyen értelemben
már okafogyottá vált a kérdésem is, melyet a tisztelt főjegyző úrtól szerettem volna
megkérdezni, hogy a főjegyző úr mit tud erről a dologról, de én úgy gondolom, hogy helyes,
ha erről beszélünk és úgy gondolom, ha ez a dolog elmarasztaló jellegű lesz, akkor ennek le
kell vonni a megfelelő konzekvenciáját és azt hiszem, hogy az a legtisztességesebb, ha a
képviselő asszony lemond a mandátumáról.

Hornig Rudolfné: Elég álságos volt a Gyula szájából ez a megjegyzés, hogy árnyékot vet a
testületre. Valóban, más is árnyékot vet a testületre. Sokkal korábban volt egy olyan eset,
amiről egész idáig nem beszélünk. Sokkal nagyobb horderejű dolog volt, de én úgy
gondoltam akkor, hogy én nem szégyenítem meg azt az embert, de úgy látszik, hogy itt ilyen
pitiáner ügyekkel a képviselőtársak nekiállnak mocskolódni. Nem akarok senkivel semmiféle
közösséget vállalni, de engedtessék meg: a másik oldal is nézzen tükörbe, jó. Akkor meg kell
nézni, hogy mi történt a Vizáknál, ott történtek dolgok. Tudtak róla a képviselőtársak és
mindenki hallgatott némán, mint a sír, az utolsó pillanatig. És akkor nekem is berepült egy
levél a postaládámba. Ez is érdekes. A Komthermálnak volt egy Felügyelő Bizottsági ülése,
ahol Nagy Zoltán képviselő társ azzal a kéréssel fordult a Felügyelő Bizottsághoz, hogy a
szokásos egy éves bérleti szerződését most 10 évre hosszabbítsák meg. Nem tudom, hogy
milyen módon óhajt előnyt élvezni a többiekkel szemben, hiszen a következ ő évek fejlesztései
előttünk állnak, úgy hogy ez is egy érdekes hozzáállás, valamilyen előnyöknek a kihasználása.
És akkor most a többi dologról nem is kívánok beszélni, mert a thermálnál egyéb más dolgok
is vannak, melyek korábban kiborított. Erről én bes zámoltam már, de úgy látszik, hogy
foganatja nagyon nincsen. Nagyon -nagyon furcsa dolgok. Ezek tényleg Btk -s esetek. Úgy,
hogy majd mindenkit várok szeretettel és megmutatom.


